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تشریح جزییات حادثه امام جمعه شهرستان خاش؛

به شهادت رسیدن مولوی عبدالواحد ریگی
شورای تامین سیستان و بلوچستان با 
انتشار بیانیه ای اعلام کرد که براساس 
گزارشات اولیه، مولوی عبدالواحد ریگی 
امام جمعه اهل ســنت مســجد امام 
حسین شهرستان خاش از مولوی های 
شاخص منطقه و اســتان توسط افراد 
ناشــناس ظهر پنجشــنبه ربوده و به 

شهادت رسیده است.
شورای تامین سیســتان و بلوچستان 
پیرامون به شــهادت رســیدن مولوی 
عبدالواحد ریگی امام جمعه اهل سنت 
مسجد امام حسین)ع( شهرستان خاش 

بیانیه ای را صادر کرد.
در بیانیه شــورای تامین سیســتان و 
بلوچستان آمده است: براساس گزارشات 
اولیــه، مولوی عبدالواحــد ریگی امام 
جمعه اهل سنت مسجد امام حسین)ع( 
شهرستان خاش از مولوی های شاخص 
منطقه و استان سیستان و بلوچستان 
توسط افراد ناشناس ظهر روز پنجشنبه 

ربوده و به شهادت رسیده است.
ایــن بیانیــه همچنین افزوده اســت: 
گزارش های تکمیلی پس از بررســی 
دســتگاه های امنیتــی و اطلاعاتی به 

اطلاع هموطنان عزیز خواهد رسید.
تشریح جزییات قتل امام جمعه مسجد 

امام حسین )ع( شهرستان خاش

دادســتان مرکز اســتان سیســتان و 
بلوچستان درخصوص قتل امام جمعه 
مســجد امام حســین )ع( شهرستان 

خاش جزئیاتی را بیان کرد.
شمس آبادی دادســتان مرکز استان 

سیســتان و بلوچســتان در گفت وگو 
با میــزان در رابطه بــا جزییات قتل 
امام جمعه مســجد امام حســین )ع( 
شهرســتان خاش اظهار کرد: مولوی 
عبدالواحــد امام جمعه مســجد امام 

حســین )ع( شهرســتان خــاش روز 
گذشته در مســجد حضور داشت که 
افراد ناشناس از درب پشتی مجسد وی 
را صدا کرده و سوار یک خودروی پژو 

بدون پلاک می کنند.
دادســتان مرکز اســتان سیســتان و 
بلوچســتان گفت: بعد اطلاع از ربوده 
شــدن مولوی عبدالواحد با دســتور 
تحقیق  برای  شهرســتان  دادســتان 
روی پرونده بازپرس تعیین شــده بود 
و تمــام نیروها برای پیدا کردن مولوی 
عبدالواحد و شناسایی آدم ربایان مامور 
شده بودند که متاسفانه به نظر می رسد 
متهمــان بعد از ربایش اقــدام به قتل 

مولوی عبدالواحد کرده اند.
وی افزود: امروز جسد مولوی عبدالواحد 
در یکی از جاده های فرعی شهرســتان 
خــاش در حالی که ۳ گلولــه به وی 
شلیک شده بود که گلوله ها از ناحیه سر 

خارج شده است، کشف شد.
دادســتان مرکز اســتان سیســتان و 
بلوچستان گفت: بازپرس ویژه قتل در 
محل حاضــر و پرونده قضایی در مورد 

این موضوع تشکیل شده است.
شــمس ابادی بیان کرد: پلیس آگاهی 
نیــز در حال بررســی موضــوع برای 

شناسایی عوامل این حادثه است.

عقب نشینی نماینده جنجالی مجلس 
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس در خصوص 
مباحثی که پیرامون مسدودشدن حساب بی 
حجاب ها مطرح شده است، ضمن تکذیب این 
موضوع گفــت: هیچ طرحی در این خصوص 
مطرح نشــده، اما قانون عفاف و حجاب اجرا 
می شــود و مجلس هم بر آن نظارت می کند. 

حجت الاســلام حســین جلالی به مســاله 
قانون عفاف و حجاب در کشــورمان پرداخت 
و اظهــار کرد: بعد از اغتشاشــاتی که رخ داد 
برخی اغتشاشــگران اعلام کردند در صورتی 
عقب نشینی می کنند که دولت  از قانون عفاف و 
حجاب کوتاه بیاید. وی ادامه داد: رعایت حجاب 

در شرع، عرف و اخلاق یک اصل بوده و مهم تر 
از همه قانون است. وی با بیان اینکه جمهوری 
اسلامی در مقابل قانون شکنی کوتاه نمی آید، 
تصریح کرد:، اما اغتشاشگران زمانی که دیدند 
نتیجه نمی گیرند به دستور خارج نشینان اقدام 

به قانون شکنی و کشف حجاب کردند.

نماینده مجلس: معنای بیانیه ما در مجلس، درخواست اعدام معترضین نبود 
ذاکر گفت: بنــده اخیرا از رییس کل 
دادگســتری و قوه قضاییه درخواست 
کردم تا جوانانی از روی جهالت، غفلت 
و نادانی به دام استکبار جهانی افتاده اند 
را ببخشند و آنها را نزد خانواده هایشان 
بفرستند. دیدبان نوشت: طی روزهای 
اخیر و شروع ناآرامی ها در کشور، تعداد 
بازداشتی ها در حال افزایش است البته 
معاون اول قــوه قضاییه در گفتگویی 
که در ۱۱ آبان ماه داشــت گفته بود 
که بیش از ۹۰ درصد کســانی که در 
حوادث اخیر دستگیر شدند بعد از ۲۴ 

ساعت آزاد شدند.
سید ســلمان ذاکر؛ نماینده ارومیه و 
مجلس  اجتماعی  کمیســیون  عضو 
شورای اســلامی در این رابطه گفت: 
بنده اخیرا از رییس کل دادگستری و 

قوه قضاییه درخواست کردم تا جوانانی 
از روی جهالت، غفلت و نادانی که به دام 
استکبار جهانی افتاده اند را ببخشند و 
آنها را نزد خانواده هایشان بفرستند ولی 
آنهایی که مرتکب جنایت شده و اموال 
عمومی را تخریــب کردند باید طبق 

قانون برخورد و مجازات شوند.
بیانیه ما در مجلس به این معنی نبود که 

معترضین باید اعدام شوند
وی گفت: مجلس هیچگاه قصد ندارد 
با بیانیه در کار قوه قضاییه دخالت کند. 
ما نمیتوانیم بگوییم چه کسی اعدام یا 
محکوم به حبس شود زیرا این کار قوه 
قضاییه است نه مجلس. حمایت ما از 
مردم و جوانانمان و پیشگیری از آسیب 
به آنهاســت، بیانیــه  ای که مجلس 
امضا کرد بد تفســیر شد و گفتند که 

معترضین  اعدام  نمایندگان خواستار 
هستند درحالیکه چنین چیزی صحت 
ندارد زیرا ما همیشــه قانون را به نفع 

متهمین تفسیر میکنیم.
نماینده ارومیه در مجلس در ادامه به 
دیده بان ایران عنوان کرد: اســتکبار 
جهانی برای جوانان آذربایجان غربی 
نقشــه های بسیاری کشــیده است و 
ســعی دارند یکپارچگی مردم ارومیه 
را کــه کرد و تــرک و ادیان مختلف 
در کنار هــم زندگی میکنند را از هم 
بپاشــند حضور جوانان در اعتراض ها 
در آذربایجان غربی کار استکبار جهانی 
اســت .ولی ما اجازه نخواهیم داد که 
وحدت و انســجام ملی ما را به خطر 
بندازند و جوانان ما در ادیان و مذاهب 

مختلف آسیب ببنند.

بازداشتی های ارومیه کمتر از 150 نفر 
است

نماینده ارومیه در مجلس در پاســخ 
به این پرســش دیده بــان ایران که 
آیــا بازدیــدی از زنــدان ارومیــه و 
بازداشتی های اخیر داشته  است یا خیر، 
عنوان داشت: در اولین فرصت از زندان 
ارومیه بازدید خواهم کرد. خوشبختانه 
بازداشــتی های ارومیه کمتر از ۱۵۰ 
نفر است و درخواست بنده این است 
که مجرمین اصلی و آنهایی که نقش 
لیدری داشتند را دستگیر کنند، برخی 
افراد از ســر ناچاری و فقر به خیابان 
آمده و علیه نظام شعار دادند. افرادی 
که از سر ناچاری و فقر فریب دشمنان 
را خوردنــد را بــا راهنمایی و هدایت 

آزادشان کنند.

واکنش گسترده به اعدام محسن شکاری 
هفتــه گذشــته یکــی از پرخبرترین 
هفته های سال بود، اما همانند هفته های 
گذشــته کانون خبرسازی ها در ارتباط با 
ناآرامی های چند وقت اخیر کشــور بود. 
ابتدای هفته با ماجرای پرحاشــیه هک 
بولتن های خبرگزاری فارس خبرساز شد 
و انتهای هفته با اعدام محســن شکاری. 
وجه مشــترک هر دو این حوادث ارتباط 
پیدا کردن آن ها با حوادث و ناآرامی های 

اخیر است.
فرارو نوشــت: علاوه بر این دو رخداد که 
واکنش های گسترده ای را به همراه داشت، 
طی هفته جاری برگزاری روز دانشــجو 
)۱۶ آذر( و نیز ورود برخی افراد مشــهور 
به موضوع فراخوان های منتشر شده برای 
اعتصابات سه روزه در کشور، سطحی قابل 
توجه از خبرسازی را به همراه داشت که در 
ادامه مهم ترین آن ها مورد اشاره و بررسی 

قرار می گیرد.
صبح -پنج شنبه- خبرگزاری میزان رسانه 
قوه قضاییه خبر را تحت عنوان اعدام یکی 
از متهمان ناآرامی های اخیر منتشر کرد. 
خبرگزاری قوه قضاییه نوشــت: محسن 
شــکاری که ۳ مهر مــاه ۱۴۰۱، خیابان 
ستارخان تهران را بست و یکی از مامورین 
حافظ امنیت را با قمه مجروح کرد، صبح 

روز )پنج شنبه( اعدام شد.
بر اســاس دادنامه صادره از سوی دادگاه 
انقلاب تهران، محســن شکاری به اتهام 
محاربه از طریق کشــیدن سلاح به قصد 
جان و ایجاد رعب و وحشت و سلب آزادی 
و امنیــت مردم و همچنین جرح عمدی 
با سلاح سرد به مامور بسیج حین انجام 
وظیفه و مسدود نمودن خیابان ستارخان 
تهران و اخلال در نظم و امنیت جامعه به 
اعدام محکوم شــده بود. محسن شکاری 

فرزند مسعود سوم مهر ماه دستگیر شده 
بود و اولین جلســه دادگاه وی در مورخه 

۱۰ آبان ماه برگزار شده بود.
این خبر به ســرعت کانون واکنش ها را 
به ســوی خود جلب کــرد. هم در میان 
رســانه ها و هم در فضای مجازی، اعدام 
محسن شکاری بیشترین توجهات را به 
خود معطوف کرد. علاوه بر کاربران ایرانی، 
در ســطح خارجی نیز مقام های سیاسی 
آمریکایی و اروپایی به این موضوع واکنش 
نشان دادند. در مهم ترین سطح، سخنگوی 
روابط خارجی اتحادیــه اروپا در توییتی 
اجرای حکم اعدام محســن شــکاری را 
محکوم کرد. پیتر استانو، سخنگوی روابط 
خارجی اتحادیه اروپا روز پنج شــنبه در 
توییتی مداخله جویانه نوشت: اتحادیه اروپا 
با قوی ترین الفاظ اعدام محسن شکاری را 
محکوم می کند و می خواهد که از اجرای 

مجازات اعدام جلوگیری شــود و مراحل 
قانونی برای حفظ حقوق طی شود.

البته اظهارات اروپایی ها با واکنش وزارت 
امــور خارجه ایــران نیز همراه شــد. در 
همین راستا، وزارت امور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران، در صفحــه توییتر خود 
نوشــت: »ایران در مقابله با اغتشاشات، 
نهایت خویشــتنداری را به خرج داده و 
بر خلاف بســیاری از رژیم های غربی که 
حتی معترضان مسالمت جو را نیز بدنام و 
با خشونت سرکوب می کنند، از روش های 
متناسب و اســتاندارد ضداغتشاش بهره 
گرفته است. همین امر برای روند قضایی 
نیز صادق است. اما امنیت عمومی، خط 
قرمز است. حمله مسلحانه و تخریبگری 
قابل تحمل نیست، حتی برای آن دسته 
از رژیم های غربی که فرصتی یافته اند تا 

ریاکارانه برای ایران خطابه بخوانند.«

تصویر جدیدی از نظام حکمرانی باید 
به جامعه ارائه داد

فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اگر به صورت منسجم تصویر 
جدیدی از نظام حکمرانی کشــور به جامعه داده شــود امکان 
اعاده بخشی از اعتماد عمومی و سرمایه اجتماعی کاهش یافته 

هنوز وجود دارد.
گروه سیاســت نامــه نیوز: اعتراضــات فروکش کــرد و حالا 
 انتظار می رود دولــت و مجلس به وعده خود عمل کنند و در
  فضــای آرام گام هایی را برای رســیدگی بــه مطالبات مردم

 بردارند.
حسن رســولی در گفتگو با نامه نیوز درباره وظیفه دولت برای 
کاهــش نارضایتی مردم گفت: در گذشــته معمولا قوه مجریه 
مخاطب اعتراض ها بود، کما اینکه در اعتراضات سال ۹۶ و سال 
۹8 به ویژه افزایش قیمت بنزین چنین وضعیتی را مشــاهده 
کردیم اما اعتراضات امســال کلیت نظام حکمرانی کشــور را 

مخاطب قرار داد و اصلا شعاری علیه دولت داده نشد.
وی فروکش کردن و تمام شدن اعتراضات را خوشبینانه خواند 
و افزود: به فرض فروکش کردن اعتراضات، زمینه های متراکم 
نارضایتی به صورت بالقوه امکانــی را فراهم می کند که بر اثر 
بهانه های بعدی این آتش زیر خاکستر مجددا شعله ور شود اما 
سئوال اصلی آن است چه باید کرد؟ معتقدم باید اصلاحات نظام 

حکمرانی باید اساسی باشد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور شد: امروز به صورت ناگفته 

و نانوشــته نظام تدبیر کشور نسبت به مقوله حجاب آن میزان 
ســختگیری قبلی را از خود نشان نمی دهد و به صورت ناگفته 
و نانوشته در جهت خواست بخشی از مردم به نوعی انعطاف از 

خود نشان می دهد.
وی افــزود: در حــوزه اقتصادی ۱7 ســال قرار اســت پرونده 
هســته ای ایران به سرانجام برســد و حداقل بخشی از تحریم 
های ظالمانه از روی کشــور برداشته شود. آقای رئیس جمهور 
در تبلیغــات انتخاباتی قول داد و انتظار می رفت در شــرایط 
انتخاباتی یکدســت این مهم به نتیجه برسد که الان سرنوشت 

آن در محاق قرار گرفته است.
این تحلیلگر مســائل سیاســی اظهار کرد: در حوزه مسائل 
سیاســی روز به روز بر تعداد دســتگیری ها و احضاری ها و 
مقابلــه با تریبون ها افزوده شــد، یکی از راهکارهای کاهش 
ریشه ای بحران این است که در این حوزه تجدیدنظر جدی 
صورت بگیرد. قــوه قضائیه می تواند از رهبر انقلاب تقاضای 
عفــو عمومی کند و یک فضای باز سیاســی با اصلاح قانون 
انتخابــات و بازنگــری قانون نظارت اســتصوابی در مجلس 
عملیاتی شــود، با این کارها افق امیدوارکننده تری فراروی 

کشور گشوده شود.
وی ادامــه داد: ۴ تا ۵ میلیون نفر جمعیــت ایرانیان خارج از 
کشور است، امروز با موج فزاینده مهاجرت مواجه هستیم، یکی 
از اقدامات اساسی که مجموعه نظام می تواند به عنوان اصلاح 
اساسی به آن بپردازد اعلام عفوعمومی برای همه ایرانیان خارج 
از کشور است. این اقدام به آنها اطمینان می دهد که به راحتی 
بتوانند به وطن خود رفت و آمد داشته باشند و سرمایه گذاری 

کنند تا کشور از این ظرفیت نهایت استفاده را ببرد.
رســولی یادآور شد: اگر به صورت منســجم تصویر جدیدی از 
نظام حکمرانی کشــور به جامعه داده شود امکان اعاده بخشی 
از اعتماد عمومی و ســرمایه اجتماعی کاهش یافته هنوز وجود 
دارد. وجدان جمعی، دوراندیشــی و خردایرانیان در آن صورت 
امیدوار خواهد شــد و این امکان به وجــود خواهد آمد که به 
میزانی که دســت اندرکاران اداره کشــور به این نوع اصلاحات 
بپردازند و اعتماد ایجاد کنند، به همان نسبت اعتراضات از فاز 
امنیتی و سیاســی خودش خارج می شود. در این صورت می 
توان امیدوار بود که ایران عزیز و مردم از زندگی آرام تر و توسعه 

یافتگی بیشتری برخوردار شوند.
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چرخش پکن به سمت ریاض: 

چـین ماچـی؟
روزگذشــته در پایان نشســت سران 
عربستان و چین بیانیه مشترکی صادر 
شــد. در این بیانیــه، طرفین توافقات 
سیاســی،  روابط  توســعه  پیرامــون 
اقتصادی، امنیتی، انرژی، آموزشــی و 

فرهنگی را ذکر کرده اند.
در ایــن بیانیه که خبرگزاری رســمی 
دولت عربســتان)واس( متن کامل آن 
را منتشــر کرده، آمده است: دو طرف 
بر اهمیت تداوم اولویت دادن به روابط 
عربستان و چین در روابط خارجی خود 
و ایجاد الگوی همکاری، همبســتگی، 
ســود متقابل و رابطــه برد-برد برای 
کشورهای در حال توسعه تاکید کردند.

دو طــرف مجدداً اعــلام کردند که به 
حمایت مستمر از منافع اصلی یکدیگر 
و حمایــت از یکدیگــر در حفاظــت 
از حاکمیــت و تمامیــت ارضی ادامه 
می دهند. طرف ســعودی بار دیگر بر 
پایبندی به اصل چین واحد تاکید کرد. 
طرف چینی نیــز به نوبه خود حمایت 
خود را از عربســتان در حفظ امنیت و 
ثبات آن اعلام کــرد و مخالفت قاطع 
خود را با هرگونــه اقدامی که در امور 
داخلی پادشــاهی عربســتان سعودی 
مداخله کند، اظهار داشت و با هرگونه 
حمله ای که غیرنظامیان، زیرساخت ها، 
سرزمین و منافع عربستان را هدف قرار 

دهد اعلام مخالفت کرد.
در زمینه سیاسی، در رابطه با موضوع 
ایــران، دو طــرف بــر لــزوم تقویت 
همکاری های مشــترک برای تضمین 
صلح آمیز بودن برنامه هســته ای ایران 
توافــق کردنــد و دو طــرف از ایران 
خواســتند با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی همکاری کند و رژیم عدم اشاعه 
را حفــظ کند و بر لزوم احترام به اصل 
حسن همجواری و عدم مداخله در امور 

داخلی کشورها تاکید کردند.
در رابطــه با بحران یمــن، دو طرف بر 
حمایت کامل خــود از تلاش ها برای 
دســتیابی به راه حل سیاســی تاکید 
کردند. طرف چینی از ابتکار عربستان 
ســعودی برای پایان دادن به جنگ در 
یمــن و تلاش ها و ابتکارات متعدد این 
کشور با هدف تشــویق گفت وگو بین 

طرف هــای یمنی قدردانــی کرد و دو 
طــرف همچنین اهمیــت حمایت از 
در  ریاســت جمهوری  رهبری  شورای 

جمهوری یمن را خاطرنشان کردند.
آنها همچنین بر اهمیت تعهد حوثی ها 
به آتش بس، همکاری با فرستاده ویژه 
ســازمان ملل در امور یمن و مشارکت 

جدی با ابتــکارات و تلاش های صلح 
برای دستیابی به یک راه حل سیاسی 
دائمی و جامع برای بحران یمن تاکید 
کردنــد. طرف چینــی از کمک های 
بشردوســتانه، امدادی و توســعه ای 
عربستان سعودی به مردم یمن از طریق 
مرکز امداد و اقدامات بشردوستانه ملک 
سلمان و برنامه عربستان برای توسعه و 

بازسازی یمن قدردانی کرد.
در حــوزه انرژی دو طرف تاکید کردند 
که تقویت همــکاری هــای خود در 
ایــن زمینه، یک مشــارکت راهبردی 
مهم اســت. دو طرف با اشاره به حجم 
مبادلات نفتی فــی مابین و پایه های 
خوب همکاری ها به دلیل منابع نفتی 

فراوان عربســتان و بازار وسیع چین، 
توســعه و تحکیم همــکاری های فی 
مابین در زمینه نفت را منطبق بر منافع 

مشترک دانستند.
جمهوری خلق چین از نقش عربستان 
در حمایت از تعــادل و ثبات بازارهای 
جهانی نفت به عنوان صادرکننده قابل 
اعتماد عمده نفت خام به چین استقبال 

کــرد و دو طرف بر ســر فرصت های 
بخش  در  مشــترک  ســرمایه گذاری 
پتروشیمی، توسعه پروژه های مربوط به 
فناوری های تبدیل نفت به پتروشیمی 
و افزایش همکاری های مشــترک در 
تعــدادی از زمینه ها و پروژه ها از جمله 
برق، انرژی خورشــیدی، انرژی بادی و 
ســایر منابع انرژی تجدیدپذیر توافق 
کردنــد. همچنین عربســتان و چین 
خواســتار ارتقای همکاری در استفاده 
صلح آمیز از انرژی هسته ای و همکاری 
در توســعه فناوری های مــدرن مانند 
مصنوعــی هوش و نــوآوری در بخش 

انرژی شدند.
آنها همچنین بر اهمیت تعمیق همکاری 
مشترک در طرح های »کمربند و جاده« 
تاکیــد کردند و از پیوســتن نهادهای 
مرتبط ســعودی و سرمایه گذاری های 
مختلف در چارچوب این طرح استقبال 

کردند.
همچنین ارتقای موقعیت عربستان به 
عنوان مرکز منطقه ای برای شــرکت 
های چینی بــرای تولیــد و صادرات 
محصولات بخــش انرژی، عــلاوه بر 
سرمایه گذاری مشترک در پروژه های 
انرژی در کشورهای منطقه و کشورهای 
مصرف کننده محصولات انرژی در اروپا 

و آفریقا، مورد توافق قرار گرفت.

در پایان نشست سران عربستان و چین بیانیه مشترکی صادر 
شد. در این بیانیه، طرفین توافقات پیرامون توسعه روابط سیاسی، 
اقتصادی، امنیتی، انرژی، آموزشی و فرهنگی را ذکر کرده اند. در 
زمینه سیاسی، در رابطه با موضوع ایران، دو طرف بر لزوم تقویت 

همکاری های مشترک برای تضمین صلح آمیز بودن برنامه هسته ای 
ایران توافق کردند و دو طرف از ایران خواستند با آژانس بین المللی 
انرژی اتمی همکاری کند و رژیم عدم اشاعه را حفظ کند و بر لزوم 

احترام به اصل حسن همجواری و عدم مداخله در امور داخلی 
کشور ها تاکید کردند

,,

تصور »رابطه ویژه« بین تهران و پکن متعاقب توافق ۲۵ ساله منسوخ شد
خبرگزاری دولتی عربستان روز پنجشنبه 
در جریان سفر رسمی شی جین پینگ، 
رئیس جمهــور چین، اعــلام کرد که 
عربستان سعودی و چین یک توافقنامه 
مشارکت اســتراتژیک جامع امضا کرده 

اند.

دیاکو حسینی، تحلیلگر مسائل سیاست 
خارجــی در واکنش به این توافقنامه در 
توییتر نوشت: سفر رییس جمهور چین 
بــه ریاض، تصــور »رابطه ویــژه« بین 
تهران و پکن متعاقب توافق ۲۵ ساله را 
منسوخ کرد. همین طور این عقیده را که 

عربستان سعودی نمی تواند نقش آمریکا 
را در سیاســت خارجی خود جایگزین 

کند. 
او ادامــه داد: چین همان قدر به امنیت 
کشــورهای عرب نسبت به برتری ایران 

اهمیت خواهد داد که آمریکا می داد.

در مورد کودتای نافرجام آلمان چه می دانیم؟
این روزها اخبار مرتبط با کودتا در آلمان 
کــه یکی از ســرکردگان آن شــاهزاده 
هاینریش سیزدهم بوده است، اذهان را به 

خود مشغول ساخته است.
به گزارش خبرآنلاین یورونیوز در گزارشی 
از این کودتا نوشــته است شاید از خود 
بپرسید در کشوری همچون آلمان امروزی 
چرا باید یک اشراف زاده، یک نماینده سابق 
مجلس، یک چترباز نظامی بازنشسته و 
یک همدست روس به قصد کودتا با هم 

همکاری داشته باشند.
پس از آن که ســه هزار پلیس و نیروی 
امنیتی فــدرال در ۱۳۰ منطقه در یازده 
ایالت آلمان و بخش هایی از اتریش و ایتالیا 
صبح چهارشنبه هفتم دسامبر ۲۰۲۲ در 
یکسری عملیات گسترده، به مقر گروه های 
راست گرای افراطی یورش بردند و اعضای 
آن را بازداشت کردند؛ مقامات آلمان روز 
پنجشــنبه از ادامه تحقیقات و بازداشت 
سایر افراد وابســته به گروه  »شهروندان 

رایش« در روزهای آینده خبر داده است.
در ادامــه خواهیــد خواند کــه اعضای 
اصلــی این گروه چه کســانی بودند و با 
چه گرایشــات فکری در آلمان فعالیت 

می کردند.
در آلمان جنبشی وجود دارد که اعضای 
آن از شرایط این کشور پس از جنگ اول 
جهانی ناراضی هستند و به نوعی حس 
نوستالژیک به گذشته دور دارند. اعضای 
این گروه »رایشــبورگر« یا »شهرواندان 
رایش« نام دارند و تخمین زده می شود در 
حدود ۲۰ هزار نفر به این گروه راست گرای 
مخالف نظام  تمایلات فکری داشته باشند.

در توضیح تفکرات »شــهروندان رایش« 
یکی از تحلیل گران »موسســه گفتگو 
راهبردی« به یورونیوز می گوید که مطمئنا 
این تفکر حاصل یک امر کوتاه مدت نبوده 
و در سالیان متمادی به مرور این قضیه 
پر رنگ تر شده است. آقای ژاکوب گوهل 
در ادامه افزود که این حرکت »جریان های 

متعــددی دارد، بطوریکه می تواند گفت 
این یک جنبش گسترده متشکل از زیر 
دسته های مختلف است، از جمله اینکه 
هر کدام از آن ها خود را در مقام رهبریت 
می پندارند، یا دسته ای دیگر که به دنبال 

تشکیل نظام پادشاهی  هستند«.
به بیان آقای گوهل، یکی از شــاخه های 
فرعی رایشبورگرها طرفدار آرمان آلمانی 
در دوران رایش ســوم در ســال ۱۹۳7 
هستند. حال آن که برخی دیگر به گذشته 
دورتر گام برمی دارند و خواهان بازگشت به 
دوران رایش دوم در سال ۱87۱ هستند.

دســته ای از رایشــبورگرها نیــز اصلا 
ساختارهای دولتی مدرن را نمی پذیرند و 

از پرداخت مالیات یا شرکت در سرشماری 
امتناع می ورزند و کارت شناسایی نیز به 

همراه ندارند.
ژاکوب گوهل در پاســخ به یورونیوز می 
گوید: »در دوران همه گیری کووید، این 
جنبش در همراهی بــا دیگر گروه های 
راست افراطی، در تظاهرات ضد قرنطینه 
مشــارکت داشتند. آنها با حزب سیاسی 
راست افراطی آلترناتیو برای آلمان متحد یا 
همان »AfD« هستند. این افراد مخالف 
سیاســت های درمانی و تزریق واکسن  
هستند و به  عبارتی با گروه های معتقد 
به تئوری توطئه همچون »کیو-انِان«هم 
نظرند و به شــیوه های زندگی جایگزین 

باور دارند.
به گفته مقامات آلمانی، فرد مسنی که 
از اشــراف زادگان است )در تصویر اصلی 
مربوط به خبر( سرکرده توطئه کودتا بوده 
و قصد داشت خود را به عنوان رهبر بعدی 

این کشور معرفی کند.

پوتین: خطر درگیری هسته ای بالاست، 
ولی ما دیوانه نیستیم

رئیس جمهور روســیه گفت: البته، ممکن اســت این یک روند 
طولانی باشد. مســکو چاره ای جز مداخله در فوریه برای دفاع از 
جمهوری های دونباس یعنی دونتسک و لوهانسک - که به همراه 
بســیاری از مناطق خرســون و زاپوریژیا به الحاق به روسیه رای 
داده اند، نداشت. این مناطق جدید یک دستاورد بزرگ برای روسیه 

است. حتی پتر کبیر به دنبال دسترسی به دریای آزوف بود.
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه در نشستی با اعضای شورای 
توسعه جامعه مدنی و حقوق بشر )HRC( روسیه گفت که عملیات 
ویژه نظامی یک فرآیند طولانی است، اما در حال حاضر نتایج قابل 
توجهی به همراه داشته است. وی در همین حال از افزایش احتمال 
یک جنگ هسته ای سخن گفت، ولی تاکید کرد که ارتش روسیه 

»بی گدار« تهدید به استفاده از چنین سلاح هایی نخواهد کرد.
به گزارش راشــاتودی، ولادیمیر پوتین که به ندرت در باره مدت 
زمــان این جنگ نظر داده، در جریان یک ســخنرانی که به طور 
زنده از تلویزیون روســیه پخش می شد، بر احتمال طولانی شدن 
آن اذعان کرد. مردشــماره یک کرملین در ادامه تصریح کرد: »ما 
دیوانه نشده ایم و می دانیم معنی سلاح هسته ای چیست. تسلیحات 
هسته ای که ما در اختیار داریم از هر کشور دیگری پیشرفته تر و 
مدرن تراست، اما قرار هم نیســت آن را مانند یک تیغ دستمان 
بگیریم و شــروع کنیم به دویدن در سراسر دنیا. روسیه تنها در 
پاســخ به حمله طرف مقابل از سلاح های کشتار جمعی استفاده 

خواهد کرد.
او اســتراتژی هســته ای خود را با آمریکا مقایســه کرد و گفت: 
آمریکایی ها در استقرار سلاح های هسته ای خود در سرزمین های 
دیگر از روســیه پیشی گرفته اند. ما سلاح های هسته ای از جمله 
سلاح های هســته ای تاکتیکی در خاک کشور های دیگر نداریم، 
اما آمریکایی ها چنین ســلاح هایی را در ترکیه و تعدادی دیگر از 

کشور های اروپایی مستقر کرده اند.
پوتین در نشســتی با شورای جامعه مدنی و حقوق بشر در مورد 
نتایج عملیات نظامی ویژه روســیه در اوکراین گفت:برخی نتایج 
ممکن است پس از مدتی طولانی خود را نشان دهند. قلمرو های 
جدیدی ظاهر شــده اند. این یک نتیجه قابل توجه برای روسیه 
است. این ها سوالات جدی است. دریای آزوف را در نظر بگیرید که 
به دریای داخلی روسیه تبدیل شده است. این خیلی جدی است.

رئیس جمهور روســیه گفت: البته، ممکن اســت این یک روند 
طولانی باشد. مســکو چاره ای جز مداخله در فوریه برای دفاع از 
جمهوری های دونباس یعنی دونتسک و لوهانسک - که به همراه 
بســیاری از مناطق خرســون و زاپوریژیا به الحاق به روسیه رای 
داده اند، نداشت. این مناطق جدید یک دستاورد بزرگ برای روسیه 

است. حتی پتر کبیر به دنبال دسترسی به دریای آزوف بود.
پوتین گفت: مهمتر از همه، مردمی که در آنجا زندگی می کنند 
در یک همه پرسی نشان دادند که می خواهند در روسیه باشند و 
احساس می کنند که بخشی از جهان ما هستند. آن ها اکنون با ما 

هستند، میلیون ها نفر از آنها، و این بزرگترین نتیجه است.
وی همچنین گفت که بحث در مورد بسیج بیشتر »هیچ فایده ای« 
ندارد، زیرا بیش از ۳۰۰۰۰۰ نیروی ذخیره فراخوانده شــده برای 

تکمیل رده های ارتش کاملاً کافی است.
رئیس جمهور روسیه همچنین گفت که رهبران اروپای غربی که 
اکنون به عملیات نظامی اعتراض می کنند، وقتی به آن ها یادآوری 
می شود که کشورهایشان قرار بود روند صلح در اوکراین را از سال 

۲۰۱۴ تضمین کنند، »سکوت می کنند«.
رهبران اتحادیه اروپا درســت قبل از اینکه ناسیونالیست های مورد 
حمایت غرب با خشونت قدرت را در فوریه همان سال به دست گیرند، 
برای پایان مسالمت آمیز ناآرامی های میدان مذاکره کردند. فرانسه و 
آلمان بعداً در مورد صلح بیــن کی یف و جمهوری های دونباس در 
مینســک مذاکره کردند، اما هیچ کاری بــرای حمایت یا ترویج آن 
انجام ندادند. در اوایل سال جاری، پترو پوروشنکو، رئیس جمهور سابق 
اوکراین آشکارا اعتراف کرد که آتش بس تاکتیکی برای خرید زمان 

است تا کی یف بتواند ارتشی برای راه حل نظامی ایجاد کند.

آن سوی آب
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چرا ساخت واحدهای ویلایی در نهضت 
ملی مسکن دنبال می شود؟

تغییــر پارادایم ســاخت از 
خانه های چند طبقه و پرتراکم 
به ساخت خانه های یک طبقه 
حیــاط دار علاوه بــر اینکه 
ســرعت ســاخت را افزایش 
می دهد، هزینه ســاخت هر 
واحد با الگوی متداول مسکن 

مهر که در شرایط تورمی فعلی متری هفت میلیون تومان است را به 
متری چهار میلیون و 8۰۰ هزار تومان کاهش خواهد داد. به گزارش 
خبرنگار اقتصادی ایرنا، طرح نهضت ملی مسکن به صورت ماهوی با 
طرح گذشته مسکن مهر تفاوت بنیادینی ندارد اما تلاش شده است 
آسیب های آن برطرف شود. مهم ترین تحول این طرح نسبت به طرح 
مسکن مهر تغییر پارادایم ساخت از خانه های چند طبقه و پرتراکم به 
ساخت خانه های یک طبقه حیاط دار است که به شدت طرح را متحول 

کرده و تاثیرات عمیق خواهد داشت.
وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده است که اولویت اول در طرح نهضت 
ملی مسکن واگذاری زمین برای ساخت مسکن ویلایی تک واحدی در 
استان هایی است که زمین کافی در آنها وجود دارد؛ یکی از انتقادهای 
اساســی هم که به پروژه مسکن مهر وجود داشت بلندمرتبه سازی و 
ساخت شهرهایی با تراکم بالا در حاشیه شهرها بود زیرا مخالفان این 
سبک از شهرسازی معتقد بودند که کیفیت زندگی در شهرهای جدید 
بسیار پایین است. در برخی پروژه های مسکن مهر مردم با وجود اینکه 
باید از شهرهای اصلی خود خارج شوند اما در شهر مقصد هم با همان 
تراکم های بالا و شــلوغی و زندگی نامطلوب و آپارتمانی باید دست و 
پنجه نرم کنند. در تغییر پارادایمی مهم که می تواند انقلابی در حوزه 
مسکن و شهرسازی باشد، دولت قصد دارد که به جای ساخت شهرهای 
پرتراکم و آپارتمان سازی با واگذاری زمین وتسهیلات خانه های یک 
طبقه حیاط دارد ساخته شود. به نظر می رسد ساخت مسکن های یک 
طبقه دارای مزیت های فراوانی نســبت به بلندمرتبه سازی است که 

ساخت مسکن به این روش بسیار مطولوب تر می کند.
سرعت بالای ساخت مسکن های یک طبقه به نسبت چند طبقه

در پروژه های یک طبقه سازی به دلیل اینکه پروژه ها به صورت موازی 
شروع می شوند ساخت هیچ یک از واحدها وابسته به واحدهای دیگر 
نیست و به صورت مستقل شــروع به کار می کنند. در این روش اگر 
متقاضی به هر دلیلی نتواند آورده خود را تکمیل کند ســاخت بقیه 
واحدها متوقف نخواهد شد. از ســوی دیگر آپارتمان سازی به دلیل 
ســری شدن واحدها به گونه ای است تا طبقات پایین عملیات سفت 
کاری را پایان ندهند نمی توان واحدهای بالاتر را پیاده سازی کرد.در 
شرایط تورمی ساخت منازلی به غیر از شیوه  ویلایی خطایی راهبردی 
است، زیرا تعریف پروژه های چند ساله باعث می شود تورم چندین بار 
بر مصالــح و مواد اولیه بخورد که موجب خوابیدن پروژه ها و تجدید 
زمان بندی آنها می شــود.به عنوان نمونه ۲ هزار واحد در آذرماه ۹۹ 
در بیرجند انعقاد قرارداد شــده است و تا مرداد ماه مراحل اولیه نقشه 
و هماهنگی مالکان به طول انجامیده و هنوز در مرحله سفت کاری با 
پیشــرفت ۴۵ درصدی است. در طبس اما ۲ هزار و ۲۰۰ قطعه زمین 
برای احداث با الگوی ویلایی در آذرماه ۹۹ انعقاد قرارداد شده است که 
7۰۰ واحد تا بهمن ۱۴۰۰ ســاخته شده و افراد ساکن شده اند و بقیه 

8۰ درصد پیشرفت داشته اند.
کاهش هزینه های ساخت واحد مسکونی

ساختمان های یک طبقه هزینه ساخت کمتری دارد، زیرا پارکینگ، 
پیلوت، آسانســور، راه پله، مشــاعات، خاکبرداری و پایداری گود از 
آن حذف می شــود و همچنین میزان ســیمان و فولاد مصرفی در 
فونداسیون، تیر و ستون ها کاهش می یابد. البته هزینه های زیرساختی 
برای توسعه خیابان ها و انشعابات افزایش پیدا می کند اما در مجموع 
هزینه های ساخت مسکن و زیرساخت ها کاهش پیدا کرده و کمتر می 
شود. هزینه هر واحد با الگوی متداول مسکن مهر متری هفت میلیون 
تومان و هزینه هر واحد با الگوی ســاخت نهضت ملی مسکن متری 

چهار میلیون و 8۰۰ هزار تومان تمام می شود.
تعدیل قیمت مسکن

ساخت خانه های یک طبقه، توسعه افقی کمربند شهرها را باز می کند 
و تقاضای بالا به مســکن روی یک زمین محدود را پخش می کند و 
کاهش قیمت مسکن رخ می دهد. در واقع عرضه بیشتر اراضی باعث 
کاهش قیمت زمین و به تبع کاهش هزینه ساخت خواهد شد. البته 

حمل و نقل سریع السیر بین شهرها باید تامین شود.
در مدل کنونی آپارتمان نشینی، امکان توسعه مشاغل خانگی به دلیل 
تزاحم با سایر همسایگان بســیار محدود است. در صورتی که بتوان 
خانه هالــی یک طبقه حیاط دار در اخیتار مــردم قرار داد این امکان 
وجود دارد که در این خانه ها فعالیت ها و مشــاغل خانگی را به راحتی 

راه اندازی کرد.

سخنگوی صنعت آب کشور مطرح کرد:
اتلاف 85 درصدی آب در بخش کشاورزی و شرب

ســخنگوی صنعت آب کشور با تاکید 
بر ضرورت تدوین الگوی کشت مبتنی 
بر اقلیم مناطق مختلف کشور، گفت: 
اکنون بــازده مصــرف آب در بخش 
کشــاورزی نزدیک به ۴۵ درصد است 
و امــکان ارتقای آن با دنبال کردن این 

طرح قابل دستیابی است.
به گزارش روز جمعه ایرنا از وزارت نیرو، 
»فیروز قاسم زاده« درباره تلفات آب از 
طریق نشــت از کانال هــا و روش های 
ناکارآمد آبیاری و نیز تلفات بخش آب 
شرب، افزود: هم اکنون بخش کشاورزی 
دارای بازدهــی ۴۵ درصــد در مصرف 
آب اســت و نزدیک به ۵۵ درصد آب 
مصرفــی در این بخش در قالب تلفات 
و آب خارج شده از محدوده ریشه گیاه 

محاسبه می شود.
وی گفت: در حوزه شــرب نیز تلفات 
فیزیکی حدود ۱۵ درصد اســت که با 
احتســاب تلفات ظاهری و آب بدون 
درآمد، این میزان نزدیک به ۳۰ درصد 

است.
تاکید بر ممانعت از تولید محصولاتی که 
حکم »ســم« را برای منابع آبی کشور 

دارند
سخنگوی صنعت آب کشــور در این 
باره افزود: به دلیل فقدان سند آمایش 

سرزمین یا عدم پایبندی برخی متولیان 
به اســناد بالادســتی، محصولاتی در 
مناطقی از کشــور کشــت و برداشت 
می شود که به لحاظ شرایط منابع آبی، 
این محصولات نقش سم را دارند و نباید 

این روند ادامه یابد.
وی طراحــی و تدوین الگوی کشــت 
مبتنی بر اقلیم مناطق مختلف کشور 
را یــک اصل مهم در این زمینه عنوان 
و درباره تلفات آب در بخش کشاورزی 
تصریح کرد: بخشــی از تلفات آب در 
حوزه کشــاورزی در زمان انتقال منابع 
آبی به محل مصــرف رخ می دهد؛ در 
این باره طرح های توسعه ای منابع آبی 
و طرح های مرمت و بازســازی با هدف 
حفاظــت از منابع آبی و کاهش تلفات 

آب در حال اجراست.
قاســم زاده یادآور شد: با توجه به اینکه 
کانال های شــبکه های آبیــاری دارای 
پوشش بتونی هستند، بر همین اساس 
با توسعه این شبکه ها از تلفات آب در 
بخش کشــاورزی در مقایسه با آبیاری 
توسط نهرهای ســنتی به میزان قابل 

توجهی جلوگیری می شود.
مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب 
کشور اضافه کرد: در صورت استهلاک 
کانال های آبیاری در طولانی مدت، یا 

صدمه به این کانال ها که با نشــت آب 
همراه خواهد شد، اصلاح سازه از طریق 
طرح عمرانــی »مرمت و بازســازی« 
پیش بینی و اجرایی شــده و با پایش 
مستمر، آسیب ها و مشکلات پیش آمده 

در این مسیر رفع می شود.
تاثیر مثبت پیاده سازی طرح »تحویل 

حجمی در بخش کشاورزی«
وی بــا تاکید بر ضرورت پیاده ســازی 
طــرح »تحویــل حجمــی در بخش 
کشــاورزی«، ادامه داد: ایــن طرح به 
دلیل محدودیت های اعتباری و مسائل 
موجود در شناسایی حقابه بران سنتی، 
تاکنون آن طور که انتظــار می رود به 

مرحله اجرا نرســیده و عملیاتی نشده 
است.

قاسم زاده، پیشبرد طرح تحویل حجمی 
در حوزه استقرار سازه های اندازه گیری 
را زمان بــر و نیازمند ســرمایه گذاری 
هنگفت دانســت و گفت: بهره برداری 
از این مهم مســتلزم اســتقرار ابزار و 
سازهای اندازه گیری و نیز عوامل فنی 
در شــبکه های آبیاری مناطق مختلف 

کشور است.
وی اظهــار داشــت: موضــوع تحویل 
حجمی آب به تازگی به صورت جدی در 
دستور کار قرار گرفته  است و بی تردید 
با ایجاد فرآیند نظارت بر برداشت آب 
مطابق نیاز کشاورز، شاهد حصول نتایج 
مثبت در بهینه ســازی مصرف آب در 

بخش کشاورزی خواهیم بود.
این مسوول در پایان درباره راهکارهای 
مدنظر برای جلوگیری از هدررفت آب 
شرب، خاطرنشــان کرد: در این زمینه 
با توجه بــه محدودیت اعتباری دولت، 
راهکارهــای مختلف تامیــن اعتبار از 
طریق مدل های سرمایه گذاری مطالعه 
و بررســی شده اســت تا از این طریق 
شــبکه های توزیع که برخــی از آنها 
قدمتی چند دهه ای دارند مورد بازسازی 

و نوسازی قرار گیرند.

در پژوهش اتاق تهران و دانشگاه شریف مطرح شد

چهار گام برای حل مشکلات بازار خودرو
اتاق بازرگانی تهــران در پژوهش های 
مشترک خود با دانشگاه صنعتی شریف، 
این بار به وضعیت صنعت و بازار خودرو 
پرداخته و برای عبور از مشکلات فعلی 

چهار راهکار ارائه کرده است.
به گزارش ایسنا، تحلیل گران اندیشکده 
کســب وکار شــریف گزارش خود را با 
ترســیم وضعیت کنونی صنعت و بازار 
خــودرو آغــاز کــرده و در این بخش 
آورده اند: سال هاست مردم و مشتریان 
بازار خودرو از وضعیت موجود ناراضی 
هستند. از ســویی با وجود تحریم ها و 
ناکارآمدی های مدیریتی، به علت تورم، 
متوسط قدرت خرید مردم کاهش یافته 
و تهیه خودرو برای بسیاری افراد مشکل 
و چه بســا ناممکن شــده و از سویی 
دیگر کیفیت خودروهای تولید داخل 
از سطح انتظارات مشــتریان پایین تر 
است. همچنین، تعیین استانداردهای 
جدید بــرای خودروهــای داخلی در 
ســال های اخیر، موجب از دور خارج 
شدن مدل های مختلف گروه خودرویی، 
مانند پراید شده است و در عین حال، 
ســطح اســتاندارد خودروهای ایرانی 
شامل ایمنی، آلایندگی، استهلاک و... 
از خودروهای متوسط وارداتی، همچنان 

بسیار پایین تر است.
این گزارش در ادامه به وضعیت واردات 
نیز پرداخته است: به علت کمبود منابع 
ارزی، واردات خودرو نیز بسیار محدود 
شــده و خودروهای وارداتی موجود در 
بازار به علت تعداد کم و فزونی تقاضا بر 
عرضه، به چندبرابر قیمت رقابتی خود 
در بازارهای منطقه و بســیار بیشتر از 
قیمت تمام شده خرید، پس از احتساب 
تعرفه هــای 8۶ درصــدی واردات، به 

فروش می روند.
در بخــش دیگــری از ایــن گزارش 

آمده اســت که افزایش قیمــت ارز و 
نهاده های تولید در دو دهه گذشــته، 
هزینه های ســاخت خودرو در کشور 
را بســیار بالا برده اســت؛ امــا درآمد 
خودروســازها به همان نسبت افزایش 
نیافتــه و این موضوع موجــب زیانده 
 شدن خودروســازهای بزرگ از ابتدای 
دهه ۹۰ به این ســو شده است. گرچه 
ضعف بهره وری، ریخت وپاش های مالی 
و بی تدبیری هــای مدیریتــی همگی 
در مشــکلات چند دهه خودروسازی 
کشور نقش داشته اند، ولی علت اصلی 
عدم تناسب افزایش درآمدها به نسبت 
هزینه های خودروسازها و زیانده شدن 

آنها در یک دهه گذشــته سیاســت 
قیمتگذاری دستوری بوده است.

 ایــن مطالعه در ادامه به این مســاله 
اشــاره می کند که در ۲۵ سال گذشته 
رشد شاخص بهای ساخت متوسط در 
صنعت از رشد شاخص قیمت وسایل 
نقلیه موتوری بسیار بیشتر بوده و این 
موضوع نشــان می دهد قیمت وسایل 
نقلیه در مقابل هزینه های خودروسازان 
بسیار کمتر افزایش یافته است. با ورود 
شــورای رقابت به فضای قیمت گذاری 
خودرو که مصادف با جهش ارزی اوایل 
دهه ۹۰ بود، اوضاع بدتر شد و سرکوب 
قیمت خودرو از ســال ۱۳۹۶ مقارن با 

آغاز زیاندهی سالانه صنعت خودرو شد. 
جهش مجدد ارز که با خروج آمریکا از 
برجام در اواخر ســال ۱۳۹۶ آغاز شد، 
اوضاع را برای خودروســازان بحرانی تر 

کرد.
بدین منظور، اندیشــکده کســب وکار 
شــریف برای بهبود شــرایط رقابت و 
زمینه ســازی جهت حذف سیاســت 
قیمت گــذاری دســتوری و بــا اصل 
 قراردادن حمایت از حقوق مصرف کننده 
نهایی، راه حل های عملیاتی را در چهار 
حــوزه »حضــور دولــت در مدیریت 
خودروسازی«، »رقابت گذاری«، »حذف 
قیمت گــذاری« و »افزایــش کیفیت 
خودروها« به سیاســت گذار پیشنهاد 

کرده است.
 به ایــن ترتیب برای افزایش رقابت در 
صنعت خودروسازی کشور، دولت باید 
سهام شــرکت های تابعه خود، حداقل 
در یکی از دو قطب خودروسازی کشور 
)ایران خودرو و سایپا( را به صورت کامل 
بــه بخش خصوصی واگــذار کند و به 
هیچ نحوه در حــق رأی و حق جریان 
نقدی آن نفوذی نداشته باشد. هم زمان 
در بازه ای ۱۰ ســاله، تعرفه خودروهای 
وارداتی به صــورت پله ای به میانگین 
قیمــت منطقه )۵ درصد( برســد. در 
این بازه ۱۰ ســاله، خودروسازان باید 
قدرت رقابت پذیری و اســتانداردهای 
خود را به ســطح خودروسازان جهانی 
نزدیک کنند. نهــاد تنظیم گر نیز باید 
با ارائه تنفس در ســال های ابتدایی، به 
تدریج اســتانداردهای سختگیرانه تر و 
مطابق اســتانداردهای جهانی را برای 
خودروهای تولید داخــل الزامی کند. 
برای واردات خودرو نیز به مردم اجازه 
داده شود تا منابع ارزی نزد خود را برای 

واردات خودرو استفاده کنند.

افزایش قیمت سکه به دلیل تقاضای بازار است
فعال بازار طلا با بیــان اینکه در هفته ای 
که گذشته حباب قیمتی سکه نسبت به 
ابتدای هفته ۲۵۰ هزار تومان رشد یافت، 
گفت: بخش اعظم افزایش قیمت سکه و 
طلا در بازار به دلیل تقاضایی است که در 
بازار ایجاد شده است. »محمد کشتی آرای« 

در گفت وگو با ایرنا درباره تحولات بازار طلا 
در هفته گذشته اظهار داشت: در روزهای 
پایانی هفته گذشته حباب سکه با افزایش 
همراه بــود و این افزایش موجب رشــد 
قیمت ها شد. وی افزود: بررسی قیمت ها در 
آخرین معاملات روز گذشته نشان می دهد 

که سکه طرح قدیم نسبت به ابتدای هفته 
۵۰۰ هزار تومان و سکه طرح جدید ۴۰۰ 
هزار تومان افزایش هفتگی قیمت داشت. 
وی گفت: نیم ســکه در آخرین معاملات 
رکورد جدید قیمتی را ثبت کرد و به قیمت 

۱۰ میلیون و ۱۰۰ رسید

مسکن
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آیا قانون نیم درصد بودجه عمرانی دستگاه های دولتی برای خرید آثار هنری الزام آور می شود؟

اجرای این قانون الزامی نیست
لیلا ضامنی/ مشاغل هنری و هنرمند 
جزو آســیب پذیرترین ها و شکننده 
ترین هــا در شــرایط مختلف جامعه 
هســتند؛ جامعه هنرهای تجســمی 
از آفت کرونا ســر بلنــد نکرده بود که 
دستخوش شرایط جدید جامعه شد، در 
زمانه رکود و کساد شدن خرید و فروش 
آثار هنری شــاید یکــی از مهمترین 
حمایت های دولت از جامعه هنرهای 
تجسمی بازگرداندن قانون نیم درصد 
بودجه عمرانی دستگاه های دولتی برای 

خرید آثار هنری باشد.
در دوران شیوع پاندمی کرونا بیشترین 
خســارت را کســب و کارهای هنری 
بویژه هنرهای تجسمی دیدند و اغلب 
هنرمندان خانه نشین شدند و یا گوشه 
آتلیه های خود دســت به خلق هنری 
زدنــد بدون اینکه آورده مالی داشــته 
باشند، در این میان بودند گالری هایی 
کــه چراغ خود را با برپایی نمایشــگاه 
آنلاین روشــن نگه داشتند و به حیات 
خود ادامــه دادند و امــا گالری هایی 
هم تعطیل شــدند؛ در بهار و تابستان 
امســال با فروکش کردن تــب کرونا 
نمایشــگاه های هنری برپا می شدند و 
گالری ها داشتند به رونق روزهای خوش 
گذشته برمی گشتند که شرایط کشور 
دگر باره تغییر کرد و نمایشگاه هنری 
دوباره برپا نشــدند و همین باز موجب 
رکود خرید و فروش آثار هنری و کساد 

شدن بازار هنر شد.
قانونی برای حمایت از هنر

اگر بــه خاطر داشــته باشــید قانون 
الزام آور یــک درصد از بودجه عمرانی 
دســتگاه های دولتی بــرای خرید آثار 
هنری اولیــن بار در ســال ۱۳8۱ در 
مجلس ارائه شــد و با تغییر وضعیت از 
یک درصد به نیم درصد و مجاز بودن به 
جای الزام آور بودن به این نتیجه رسید 
که همه دستگاه های اجرایی و مجریان 
طرح های تملک دارایی های سرمایه ای 
آیین نامه ای  در چارچــوب  »مجازند« 
کــه از طریق وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، با هماهنگی سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی تهیه و به تصویب هیات 
وزیران می رسد، »حداکثر تا نیم  درصد« 

از اعتبارات هر یک از طرح ها و بناهایی 
که می تواند معرف هویت اســلامی و 
ملی باشد، برای هزینه در همان طرح، 
متناســب با فرهنگ دینی و ملی خود 
اختصاص دهند.این موضوع در ســال 
های بعد بارها مطرح شد و سرانجام در 
ســال 8۵ به کلی حذف شد. در سال 
88 بار دیگر این موضوع مطرح شــد 
و به همان شــکل قبلی خود بازگشت 
که دستگاه های دولتی مجازند تا نیم 
درصد از بودجه عمرانی خود را به خرید 

آثار هنری اختصاص دهند که در عمل 
هیچ اتفاق خاصــی نیفتاد و واژه مجاز 
بودن باعث شــده بود که دستگاه های 
دولتی زیر بــار عملی کردن این قانون 
نروند. در ســال ۹۰ این قانون به شکل 
کاملتری به تصویب رســید و دستگاه 
های دولتی موظف شــدند تا یک دهم 
درصد از بودجه عمرانی خود را به خرید 
آثار هنری اختصاص دهند، این بار واژه 
موظف بودن و الزام آور بودن در هزینه 

کردن این بودجه نیز کاری از پیش نبرد 
و باز هم عملاً این قانون هیچ گاه اجرا 

نشد.
»ســیدعلی یزدی خواه«، نایب رییس 
فرهنگی مجلس شورای  کمیســیون 
اســلامی بازگرداندن قانــون الزام آور 
نیم درصد از بودجه عمرانی دســتگاه 
های دولتی بــرای خرید آثار هنری به 
خبرآنلاین گفت: این قانون نیم درصد 
اقدام خوبی اســت، منتهــا این قانون 
برای دســتگاه های اجرایی اختیاری 

بود و الزامی نبوده اســت. این قانون در 
دوره دولت های هفتم و هشتم ) دولت 
احمدی نژاد( اجرا می شد چون رییس 
دولت به دنبال اجــرای آن بود و وزراء 
اقدام می کردند، اما دولت های بعدی 
اقبالی به این قانون نشان ندادند و این 

موضوع رها شد.«
او در پاســخ به این شــوال که آیا این 
قانون حذف شــده است؟ گفت: »خیر 
ایــن قانون حذف نشــده و می توانند 

اجرایی اش کنند.«
گرچه این قانون حذف نشده است آیا 
کمیسیون فرهنگی مجلس قانون الزام 
آور نیم درصد بودجه عمرانی دستگاه 
های دولتی برای خرید آثار هنری را در 
بودجه امسال لحاظ می کند؟ نکته ای 
است که یزدی خواه آن را اینگونه شرح 
داد: »ما پیشنهاد خود درباره این مسئله 

را ارایه دادیم .«
آیا می خواهید این قانــون را الزام آور 
کنید؟ به گفته او کمیسیون فرهنگی 
مجلس شــورای اسلامی درصدد است 
کــه قانون نیم درصد بودجه عمرانی را 
الــزام آور کنند: »این تبصره عملکردی 
نــدارد، چــون اختیاری اســت و اگر 
تکلیف نداشته باشد انجام نمی دهند. 
در راســتای حمایــت از آثار فرهنگی، 
صنایع دســتی و آثــار هنری مجلس 
قانون نیم درصد بودجه عمرانی دستگاه 
های دولتی برای خرید آثار هنری الزام 
آور می شود. البته هنرمندان هنرهای 
تجســمی بر این باور هستند که قانون 
نیم درصد بودجه عمرانی دستگاه های 
دولتی برای خرید آثار هنری کمک بسیا 
زیادی به اقتصاد هنر و هنرمندانی می 
کند که در شــرایط گوناگون کارشان 
دچار رکود می شود و آنها متضرر می 

شوند.«

در دوران شیوع پاندمی کرونا بیشترین خسارت را کسب و کارهای 
هنری بویژه هنرهای تجسمی دیدند و اغلب هنرمندان خانه نشین 
شدند و یا گوشه آتلیه های خود دست به خلق هنری زدند بدون 

اینکه آورده مالی داشته باشند

,,

اعلام فهرست مستندهای نیمه بلند خارجی مسابقه بین الملل »سینماحقیقت«
۶ مســتند نیمــه بلند خارجــی در بخش 
مســابقه بین الملل شــانزدهمین جشنواره 

»سینماحقیقت« نمایش داده می شود.
به گــزارش ایلنا بــه نقل از ســتاد خبری 
بین المللــی  جشــنواره  شــانزدهمین 
»سینماحقیقت«، شش مستند نیمه بلند 

راه یافته به بخش مسابقه بین الملل عبارتند 
از:۱. »جای جبران ندارد« اثر لاسلو هالاس با 
مدت زمان ۴۲ دقیقه، محصول مجارستان ۲. 
»تنها باد« اثر زوفیا کوالوسکا با مدت زمان ۶۰ 
دقیقه، محصول لهستان ۳. »نردبان ایوان« اثر 
نیکولای بم با مدت زمان ۶۰ دقیقه، محصول 

روســیه ۴. »نقاش مستقل« اثر جیوگو وارلا 
سیووا با مدت زمان ۵۲ دقیقه، محصول پرتغال 
۵. »موج فراگیر« اثر سیمونه پیزی با مدت 
زمان ۴۵ دقیقه، محصول ایتالیا ۶. »خواکین 
پسرعموی من« اثر لوسیانو گیاردینو با مدت 

زمان ۴7 دقیقه، محصول آرژانتین

رضا رویگری: دلگیرم
رضــا رویگری حالِ ایــن روزهایش را 
خوب توصیف می کنــد و می گوید 
که بیشتر اوقات فراغتش با تلویزیون 
سپری می شود. وقتی از او می پرسیم 
آقای رویگری بهتر هستید؟ با مکث می 
گوید: الحمدالله خیلی نسبت به قبل 
بهترم. به لطف خداوند هنوز نفس می 

کشم اما دلگیرم.
این هنرمند پیشکسوت پس از گذراندن 
روزهای پرحاشیه، حالا روزهای نسبتا 
آرامی را پشت سر می گذارد. رویگری 
در گفت و گویی با ایســنا می گوید: 
همچنان مشغول اســتراحت هستم. 
یکسری دوستان هستند که همیشه 
به من لطف دارند و کنارم هستند اما 
دوستان ســینمایی و تلویزیونی گویا 
دیگر ما را از یاد برده اند؛ حتی تماس 
تلفنی که ســاده ترین راه احوالپرسی 

است هم انجام نمی دهند.
او درباره اوضاع جسمی اش هم اظهار 

می کند: خداراشکر تا حدودی می توانم 
راه بروم و در کل خیلی بهتر از گذشته 
ام اما پاهایم خیلی یــاری نمی کند. 
گاهی برخی دوستانم لطف می کنند 
و مرا بیرون مــی برند و اوقات فراغتم 
بالاخره می گــذرد اما اغلب تلویزیون 
تماشا می کنم و گاهی هم اگر کتاب 
به درد بخوری اطرافم باشد مطالعه می 

کنم. رویگری سپس در پاسخ به اینکه 
آیا توانایی رفتن مقابل دوربین را دارید؟ 
می گویــد: من تا زمانــی که صورت 
و چشــمانم کار کند می توانم مقابل 
دوربین بروم اما پاهایم خیلی یاری نمی 
کنند؛ با این حال تا آخر عمرم توانایی 
کار کردن دارم و دلم می خواهد برای 
مردم کشورم خدمت کنم و همان رضا 
رویگری گذشته باشم. اتفاقا اخیراً یک 
فیلم ســینمایی به من پیشنهاد شده 
است و شاید اگر خدا بخواهد به اصفهان 

بروم و آن را کار کنم.
دوست داشتم بیشتر به من سر بزنند

این هنرمند صحبتش را اینگونه ادامه 
می دهد: نمی خواهم گله کنم اما حرف 
و سخن زیاد است. آدم از یکسری افراد 
بیشــتر توقع دارد اما خبــری از آنها 
نیست. درک می کنم که همه گرفتارند 
ولی دلم می خواست دوستان بیشتر 
به من ســر می زدند و با هم صحبت 

می کردیــم اما متاســفانه گویا همه 
گرفتارند. ان شــاءالله برای هیچکس 
بیماری نباشد به خصوص برای آنهایی 
که دوستشــان داریم اما کســانی که 
مریض احوالند همیشه چشمانشان به 
در است تا کســی به دیدنشان بیاید. 
متاســفانه درِ خانه ما خیلی باز نمی 
شــود و فقط دوستانی که همیشه به 
من لطف دارند و اطرافم هستند را هر 
روز می بینم. من همه را دوست دارم 
اما درک می کنم که گرفتاری ها هم 

زیاد است.
رضا رویگــری در پایان در پاســخ به 
اینکه بــرای مردم و کشــور ایران چه 
آرزویی دارید؟ چنین می گوید: آرامش 
بزرگترین آرزویم برای مردم و کشورم 
ایران اســت و اینکه از لحاظ اقتصادی 
مردم وضعشان بهتر شود، سلامت باشند 
و شادی را حس کنند. برای کشورم هم 

سرفرازی و آبرو آرزو می کنم.

تئاتر امروزه تعطیل است و در 
سیاست گذاری سردرگم

داوود فتحعلی بیگی معتقدست بزرگترین آسیب برای تئاتر این است که 
این هنر را به عنوان کالای لوکس معرفی کنیم.

داوود فتحعلی بیگی کارگردان و نویسنده تئاتر در گفتگو با  صبا اظهار 
کرد: متاسفانه تئاتر امروزه تعطیل است و در سیاست گذاری نیز سردرگم 
ولی این موضوع باعث نشده است افرادی که دل به این هنر داده اند آن را 
رها کنند برای همین نویسندگان تئاتر همیشه در حال نگارش هستند 
اما اینکه چه زمانی نمایشنامه هایشان به تولید می رسد، مشخص نیست.

وی افزود: اصلی ترین فاکتور در تئاتر تماشاچی است زیرا هنری که عاری 
از این ویژگی باشد، هیچ کارکردی نخواهد داشت. همچنین برای اینکه 
مردم را به سمت سالن های نمایش هدایت کرد، اولین شرط بودن امنیت 
است. این شرط دو یا سه سالی به واسطه کرونا مخدوش شد و به تازگی 

نیز به واسطه برخی اتفاقات مورد آسیب واقع شده است.
این کارگردان گفت: وضعیت نامساعد موجود باعث شده است اهالی تئاتر 
به شدت آسیب ببینند و حتی برای گذران زندگی با مشکل مواجه شوند. 
البته به شخصه چون بازنشسته و حقوق بگیر دولت هستم تا حدودی 
وضعیت بهتری دارم اما برخی از هنرمندان تئاتر که درآمد دیگری ندارند 
مجبور شــده اند به ســمت کارهایی بروند که در شان و جایگاه آن ها 
نیست. وی درباره اینکه آیا دولت در شرایط فعلی به تئاتر کمک های لازم 
را انجام می دهد، چنین جواب داد: اولویت برای مسئولان، تئاتر و هنر 

نیست چون متصورند بیش از 
هر چیز باید روی اقتصاد مردم 
توجه داشته باشند. این امر به 
معنای نشــناختن هنر است 
چون اگــر اینگونه نبود هنر را 

نیازی اصلی می دانستیم.
فتحعلی بیگی تاکید کرد: اگر 

دولــت از هنر نمایش حمایت نکند در آینده این هنر به عنوان کالایی 
لوکس شناخته خواهد شد که تنها عده ای مخاطب آن هستند. گواه این 
ادعا برخی نمایش هایی است که بلیت ۵۰۰ هزار تومانی دارند! به نظرم 
تئاتر باید در بین عموم مردم باشد وگرنه اگر تنها بخش خاصی از جامعه 

بیننده آن باشند در گذر زمان تعطیل خواهد شد.
وی مثال زد: چندی پیش نمایشــی با عنوان »بینوایان« اجرا شد که 
بلیتی بسیار گران داشــت. این موضوع باعث شد تنها نام به بینوایان 
اختصاص داده شود وگرنه در آنچه در واقع دیده می شود این کار برای 
بانوایان است! فتحعلی بیگی با بیان اینکه وقتی شرایط نامناسب باشد، 
تئاتر آسیب خواهد دید، گفت: وقتی از شرایط نابسامان در تئاتر می گویم، 
منظورم تنها یک شــکل از هنر را دربرنمی گیرد بلکه تمام بخش ها را 
شامل می شود. برای مثال امروز تئاتر آزاد هم متاسفانه شرایط مطلوبی 
ندارند. این نویسنده تئاتر در انتها تاکید کرد: یکی دیگر از مشکلاتی که 
تئاتر را آزار می دهد اتکای سیاست ها به فرد است یعنی با آمدن مدیران 
جدید سیاست به کلی تغییر می کند. این مشکل متاسفانه در تئاتر وجود 

داشته و هیچگاه هم از بین نرفته است.

کافه تئاتر

سینما کافه  

برای نجات سینما به فکر راهکارهای 
جدید باشیم

علی سرتیپی معتقد است برای نجات سینمای ایران باید به فکر 
راهکارها و روش های نو و جدید باشیم.

علی سرتیپی تهیه کننده و پخش کننده سینما و رییس انجمن صنفی 
پخش کنندگان سینمای ایران در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به 
اهمیت پیدا کردن راهکار مناسب برای خروج سینما از بحران فعلی 
گفت: هرچند بارها اعلام شده که برنامه های حمایتی مختلفی برای 
اکران در سینماها در دســتور کار مدیران دولتی قرار گرفته، اما تا 
امروز اتفاقی در این زمینــه رخ نداده و نمی توان گفت اقدام جدی 
در این زمینه صورت گرفته است. وی بیان کرد: مساله این است که 
در شــرایط فعلی سینمای ایران نیاز به اتفاقات بزرگی دارد که این 
اتفاقات که اکثراً شکل و شمایل حمایتی دارند باید هرچه سریعتر 
رخ دهد. رییس انجمن صنفی پخش کنندگان سینمای ایران توضیح 
داد: نباید فراموش کرد که توسعه زیرساخت های مختلف سینمایی 
چه در حوزه آی تی و یا چه در حوزه افزایش ســالن های سینمایی، 
بدون اکران فیلم های سینمایی هیچ معنایی ندارد و هیچ پیشرفتی 
در زمینه نجات سینما صورت نمی گیرد. وی بیان کرد: معتقدم دولت 
باید به سالن های سینما، فیلم های سینمایی و پخش کنندگان فیلم 
کمک جدی کند و نگاه و برنامه دقیقی را در این زمینه دنبال کند 
تا بتوان تعدادی از فیلم هایی که احتمال فروش آن ها بیشتر است در 

سینماها اکران شود.
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511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی 

آگهـی موضـوع مـاده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامـه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۶۰۳۰۶۰۲۲۰۰۰۴۳۲ 
هیـات اول موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ملـک فریمان تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضی آقای  غلامرضا نسـترن فرزند حمیدرضا بشـماره شناسـنامه 
۰7۴۰۱۲78۵۵ صـادره از فریمـان دریـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۹۰ متر 
مربـع  پـلاک ۳۱۶۶ فرعـی از ۲7۶ اصلی واقع در بخش ۱۳ از محل مالک رسـمی  
آقـای علـی نسـترن محرز گردیده اسـت .لذا به منظـور اطلاع عموم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصله ۱۵ روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را بـه این اداره تسـلیم وپس از اخذ رسـید 
، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خودرا بـه مراجع 
قضایـی تقدیم نمایند .بدیهی اسـت در صورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 
اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار نوبت اول: 

۱۴۰۱/۹/۱۹. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۳
محمدرضا رجایی مقدم - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک فریمان

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۰7۹۲ هیات اول/دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی خانـم اعظم نـداف قوژدی  
به شـماره شناسـنامه ۳۲۲7 کدملی ۰۹۰۰8۹۰۱۰۱ صادره کاشـمر فرزند محمد 
در ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت۹۰/۴۰  متـر مربع پـلاک ۴۹۵ 
فرعـی از ۴ اصلـی واقـع در خراسـان رضـوی بخـش ۴ حوزه ثبت ملک بردسـکن 

خریداری از مالک رسـمی عباس عنایتی احدی از ورثه غلامحسـین عنایتی محرز 
گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه ۱۵ روز 
آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از 
تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول :۱۹ /۱۴۰۱/۰۹ تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم : ۱۴۰۱/۱۰/۰۴
غلامرضا گنج بخش - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بردسکن

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶۶۱ هیـات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
مشـهد ناحیه یـک تصرفات مالکانـه بلامعارض متقاضـی خانم مریم نظامدوسـت 
فرزنـد رمضانعلـی بـه شـماره شناسـنامه ۰۶۹۰۰۲۹8۲۹ صـادره از تربت حیدریه  
فرزند رمضانعلی  در اعیان ششـدانگ یک باب منزل مسـکونی به مساحت  ۱۰7/۲ 
متـر مربـع قسـمتی از پـلاک ۲۴ اصلـی بخش ۹ مشـهد واقع در شـهرک شـهید 
رجائـی - حـر ۱۹ دهنـوی ۱۶/7 پـلاک 8۵  اعیـان متعلـق بـه متقاضـی و عرصه 
موقوفـه آسـتان قـدس رضـوی محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشـند می توانند از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پس از 
اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور و عدم 
وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. م.الـف۲۱۹ تاریخ 

انتشـار نوبـت اول: ۱۴۰۱/۹/۱۹. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۴
 ـرئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد علی فضلی 

۳0 درصد مدارس خراسان رضوی 
فرسوده است

پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
خراســان رضوی گفت: ۳۰ 
درصد مدارس استان دارای 
درجات مختلف فرسودگی و 
نیازمند بازسازی و بهسازی 

است.
ســید امیر شوشــتری روز 

پنجشــنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: مشــخصات این 
مدارس به اداره کل نوســازی، توسعه و تجهیز مدارس خراسان 
رضوی اعلام شده است و به مرور و با همکاری خیرین و از محل 

اعتبارات، نوسازی و بهسازی می شود.
وی بدون اشاره به آمار بیشتر ادامه داد: درصد اندکی از مدارس در 
حال تخریب و بازسازی هستند و درصد بیشتر به صورت موردی و 

پروژه ای بازسازی و نوسازی می شوند.
مدیرکل آموزش و پرورش خراسان رضوی گفت: با افزایش جمعیت 
دانش آموزی استان در سال تحصیلی جاری شاهد افزایش بیش از 
۱۰۰ هزار دانش آموز در شمار این قشر در استان هستیم که این 

امر ساخت و توسعه مدارس را بیش از گذشته نمایان کرد.
شوشتری افزود: امسال شمار دانش آموزان اتباع خارجی نیز از 7۰ 
هزار نفر به حدود 8۵ هزار نفر افزایش یافته است که ارائه خدمات 

آموزشی به این شمار هم مورد توجه است.
وی اضافه کرد: خوشــبختانه مشــارکت و همــکاری خیرین و 
نیکوکاران در امر مدرسه سازی در این استان بسیار پررنگ و موثر 
اســت و امیدواریم در زمینه نوسازی و بهسازی نیز شاهد حضور 

پررنگ خیرین باشیم.
خراسان رضوی هم اکنون با یک و نیم میلیون دانش آموز دارنده 

حدود ۹ درصد جمعیت دانش آموزی کشور است.

فراخوان دعوت به همکاری از فعالان 
حوزه بین الملل و رسانه

رئیس مرکز اطلاع رســانی 
بین الملل شهرداری  امور  و 
حوزه  فعــالان  از  مشــهد 
بین الملل و رسانه دعوت کرد 
تا در پروژه های بین المللی و 
ارتباطی رسانه ای شهرداری 
مشهد با عنوان »جهانشهر« 

همکاری کنند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شهرداری مشــهد، »سید ناصر 
نعمتی« دراین خصوص گفت: با توجه به وجود بارگاه منور رضوی 
در مشــهد و حضور سالانه بیش از ۴ میلیون زائر خارجی در این 
شهر یکی از موضوعات مهم و شعارهای اصلی دوره ششم مدیریت 

شهری تأکید بر »جهانشهری« مشهد است.
وی اضافــه کــرد: بر همین اســاس مرکز اطلاع رســانی و امور 
بین الملل شهرداری مشهد در حوزه تولید محتوا و اطلاع رسانی 
از کلیه افراد، مؤسسات، شرکت ها و نهادهای فعال در زمینه های 
اطلاعاتی و ارتباطی، به منظــور ارائه طرح و اجرای برنامه دعوت 
به همکاری می کند. رئیس مرکز اطلاع رســانی و امور بین الملل 
شهرداری مشهد ضمن اشاره به محورها مدنظر دراین حوزه اظهار 
کرد: ایجاد بســترهای مناسب به منظور نگهداری و ارائه داده های 
دانشــی و محتواهای سمعی و بصری با موضوع مدیریت شهری 
بین المللی به ســه زبان فارسی، انگلیسی و عربی )پایگاه دانش و 
کتابخانه دیجیتال(، برگزاری نشست های تخصصی با اندیشمندان، 
نخبگان و مدیران شهری و بین المللی به صورت مجازی )آنلاین( و 
حضوری )میز تعاملات بین المللی و انجمن گفتگوی جهان شهر( 
بخشی از این محورها است. نعمتی به ضرورت داده کاوی مستمر 
موضوعات مرتبط با مدیریت شهری و ارائه راهکار، حل مسئله و 
ایده های ســازنده )پایگاه داده کاوی شهری(به عنوان یکی دیگر از 
پروژه های مدنظر اشاره و خاطرنشان کرد: علاوه براین ایجاد بستر و 
زیرساخت به منظور تبادل نظر، گفتمان و سنجش مسائل مدیریت 
شهری توســط خبرنگاران و رسانه ها به صورت ماهانه و ادواری و 
ایجاد بسترهای مناســب جهت اجرای تورهای مجازی به منظور 
آشــنایی با مدیریت شــهرهای دنیا از دیگر محورهایی است که 
افراد و مجموعه ها می توانند با مرکز اطلاع رسانی و امور بین الملل 

شهرداری مشهد همکاری داشته باشند.
وی تصریح کرد: همچنین پایگاه اطلاع رسانی چند زبانه جهانشهر 
محــور دیگری اســت که در آن خواســتار همکاری بــا افراد و 

شرکت های ارتباطی هستیم.

تیشه شهرداری بر ریشه تاریخی شهر

تخریب تاریخ نیشابور !
نجفی/ در حالی که در دو  دهه گذشته، 
مقررات مربوط به حفظ بناهای تاریخی 
یکی از موانع ادامه بازگشایی خیابان شورا 
از محل باغ »امین اسلامی« عنوان شده 
است، ظهر امروز پنجشنبه، ۱7 آذرماه، 

عملیات بازگشایی این مسیر آغاز شد.
به گزارش صبح امروز به نقل از خبرنگار 
»خیام نامــه« که در پــی تماس برخی 
شــهروندان مبنی بــر تخریب حوض 
محوطه عمارت امین اسلامی، در محل 
حاضر شــده بود، از حضور ماشین آلات 
سنگین شهرداری و آغاز عملیات عمرانی 
با حضور  فرماندار، شهردار و برخی اعضای 

شورای شهر خبر داد.
مسلمی معاون شــهردار نیشابور با بیان 
این که هیچ کسی مخالف این بازگشایی 
نیســت، گفت: این موضوع در جلســه 
»کمیسیون« شورا تصویب شده و قرار بود 
در جلسه رسمی شورا هم مصوب شود اما 
شب گذشته  شورا تشکیل جلسه نداد؛ 

انشاا... این مصوبه هم داده خواهد شد!
وی در خصوص مقررات میراث فرهنگی با 
توجه به میراثی بودن عمارت و حریم آن 
تاکید کرد: بازگشایی این مسیر »کندرو« 
برای خودروهای سبک، با رعایت ضوابط 
اجرا خواهد شد و  محدوده عمارت حفظ 

می شود.
  داوود کمیلی پور رییس شورای اسلامی 
شهر نیشابور نیز گفت: موضوع بازگشایی 
مســیر باغ امین اســلامی طبق مصوبه 
کمیسیون عمران شورای شهر به همراه 
مصوبه شــورای ترافیک اجرایی شده و 
هماهنگی های لازم با کلیه نهادها صورت 

گرفته است.
  ادعای هماهنگی نهادهای مختلف در 
حالی مطرح می شود که داغستانی، رییس 
اداره میراث فرهنگی نیشابور صبح امروز 
از فرمانــدار درخواســت توقف عملیات 
عمرانی در حریم این بنــای تاریخی را 
کرده بود. امــا وی که به همراه فرماندار 
در محل حضور یافته بود، در پاســخ به 
خبرنگار ما، بخش های درحال تخریب را 
متعلق به شهرداری دانست و تاکید کرد: 
عمارت مرکزی، محوطــه و حریم آن از 
جمله حوض ضلع جنوبی عمارت داخل 
در محدوده ثبت شده در میراث فرهنگی 
اســت و تاکید کرد به این بخش آسیبی 

نرسیده است.
ابوطالب جــوان، فرماندار در پاســخ به 
خبرنگار ما در خصوص دغدغه آســیب 
به بنای تاریخی امین اســلامی با اجرای 
یک مسیر سواره رو، ادعا کرد: این مسیر 
آسفالته نبوده بلکه یک مسیر آرام گذر با 

بافت سنگ فرشی خواهد بود.
در همین حال، میرفانی شهردار نیشابور 
علی رغــم حضور در محل، به ســوالات 
خبرنگار پاسخ نداد و اعلام کرد که بعد از 

بازگشایی، مصاحبه خواهد کرد!
شهروندان چه می گویند؟

این خبر در پیج اینستاگرامی خیام نامه 
منتشر شده که واکنش های متفاوت مردم 

را در پی داشته است.
یکی از شهروندان نوشته است: فرماندار 
غیربومی، شــهردار غیربومــی، معاون 
فرماندار غیــر بومی،... این افــراد از آثار 
باستانی و فضای ســبز چه می دانند؟ از 
زیبایی شهر چه می دانند؟ راه های دیگری 

هم برای کاهش ترافیک وجود دارد.
شهروند دیگری نوشته است: فضای سبز 
خوبی بود مردم استفاده می کردند، همه 
شهرهای فضای ســبز ایجاد می کنند، 
برعکس شهردار نیشــابور دنبال خراب 

کردن است.

مسئولان سعی کنند عمارت را محافظت 
کنند، مردم برای عمارت خلی ناراحتند، 
من امروز تو مسیر بودم خیلی ها می گفتند 

عمارت باید حفظ شود.
شــهروندی دیگر گفته است: بازگشایی 
موجب خلاص شــدن مردم از ترافیک 

خواهد شد ...
شهروند دیگری نوشته است: واقعا چثدر 
میراث داری بلد هستند، اون از خانه استاد 
مشکاتیان که می توانست خانه موسیقی 
یا موزه موسیقی شود این هم از باغ امین 
الاســلامی در کنار هتل امیران که باید 

گردشگر جذب کند.
اظهار نظر یک کارشناس

شــهروند دیگری نیــز در اظهــار نظر 
کارشناسی نوشته است: اتصال بولوار شورا 
به شریعتی، به نظر می رسد یک تصمیم 
یک بعدی است، از دیدگاه ترافیکی ایجاد 
شــبکه موازی با خیابان دارائی با توجه 
بــه باز غیر قابل تحمــل ترافیک دارائی 
الزامی است و از این نظر، پروژه مورد نظر 
منطقی و مبتنی بر تصمیم گیری خودرو 
محور اســت ولی از دیدگاه برنامه ریزی 
انسان محور این پروژه یک اشتباه فاحش 
اســت، چرا که فضای ســبز با پتانسیل 
نقش اجتماعی، میراث تاریخی، زیستگاه 
پرندگان، تخریب محیط زیست شهری، 
فضای کهن شهری و تعلقات اجتماعی و 

... را فدای خودرو و ترافیک می کند.
به نظر بهتر است برای حل خلا ترافیکی 
و آلترناتیو کمکی برای ترافیک دارائی با 
لحاظ اصول برنامه ریزی انسان محور، از 

سایر پتانسیل ها تامین شود.

رفع تصرف و خلع ید از 3۵ هکتار اراضي ملی در روستای قلعه گک تربت جام
۳۵ هکتار از اراضی ملی در تربت جام رفع 
تصرف، خلع ید و اعاده به وضع سابق شد. به 
گزارش صبح امروز محمدرضا توسلی رئیس 
اداره منابع طبیعی و آبخیزداری تربت جام با 
بیان این خبر گفت:با توجه به رفع تصرف 
اراضي ملی در چند ماهه اخیر بیش از ۳۵ 

هکتار از اراضی ملی که توسط عده ای از 
سود جویان روستای قلعه گک مورد تصرف 
قرار گرفته بود با همکاری دادســتانی به 
عنوان مدعی العمــوم رفع تصرف گردید 
و به اراضی ملی برگشــت.  توسلی افزود : 
اداره منابع طبیعی و آبخیزداری در راستای 

حفظ حقوق مــردم و بیت المال با پدیده 
زمین خواری با قاطعیت  عمل  نموده  و 
تمام اسناد و تصرفات در پلاک های مورد 
نظر بررسی و اراضی مازاد به دولت عودت 
داده خواهد شد  و اقدام قانونی و قضایی نیز 

به موازات آن انجام  می شود. ان
راس

خ

خـــبر
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511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانـون  نامـه  آئیـن   ۱۳ مـاده  و  قانـون   ۳ مـاده  موضـوع  آگهـی 
فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن 
سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد ۱و۳ قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی واراضـی وسـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 
 ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۰۰۰۰۳۶۰ شـماره  رای  وبرابـر   ۱۳۹۰/۹/۲۰
مـورخ ۱۴۰۱/۰۹/۱۳ هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور 
مسـتقر درواحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک بجسـتان تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی اکبـر نسـائی بجسـتانی بـه شناسـنامه شـماره 
عباسـعلی  فرزنـد  بجسـتان  صـادره   ۵۶۲۹7۶8۰۲۶ ملـی  کـد   ۴
درششـدانگ یـک قطعـه بـاغ محصور مشـتمل بـر یک بـاب مخروبه 
بـه مسـاحت ۱۳۵۵/۶۰ مترمربـع ، قسـمتی از پـلاک ثبتـی ۱۲۳۰ 
فرعـی از یـک اصلـی واقـع در بخـش دوگنابـاد حـوزه ثبـت ملـک 
مـزارع  ابتـدای   - شـهدا  میـدان   - بجسـتان  آدرس  بـه  بجسـتان 
بجسـتان کوچـه قـدری خریـداری از محـل مالکیت آقای عباسـعلی 
نسـائی ثبـت شـده ذیـل صفحـه ۶۰  دفتـر امـلاک جلـد ۱۹ محـرز 
تکلیـف  تعییـن  قانـون   ۳ مـاده  موجـب  بـه  لـذا   . اسـت  گردیـده 
وضعیـت ثبتـی اراضـی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده ۱۳ 
آییـن نامـه مربوطـه ایـن آگهی در نوبت بـه فاصلـه ۱۵ روز از طریق 
ایـن روزنامه ومحلی کثیرالنتشـار در شـهرها ودرروسـتاهارای هیات 
الصـاق تـا درصورتیکـه اشـخاص ذینفع بـه ارای اعلام شـده اعتراض 
داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی و درروسـتاها از 
تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت 
محـل وقـوع ملک تسـلیم ورسـید اخذ نماینـد . معتـرض باید ظرف 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه 
اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه درایـن صـورت اقدامـات ثبـت 
موکـول بـه ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتراض 
در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض ، گواهی دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل ارائـه نکنـد اداره ثبت مبادرت به صدور سـند 

مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعـه متضرر 
بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول :۱۹ /۱۴۰۱/۰۹ تاریـخ 

انتشـار نوبـت دوم : ۱۴۰۱/۱۰/۰۵
مجید طیبی - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بجستان

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶7۵ هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک مشـهد ناحیه 
یـک تصرفـات مالکانـه بلامعارض متقاضـی آقـای محمدرضا رحیمی 
صفـار فرزنـد ابراهیـم خلیـل بـه شـماره شناسـنامه ۴۹۹ صـادره از 
نیشـابور  ششـدانگ قسـمتی از  یک باب منزل مسـکونی پلاک ۲۰8 
فرعـی از ۱8۲ از ۵ از ۵۹7۱   اصلـی بخـش یک مشـهد به مسـاحت 
۱۳/8 مترمربـع کـه بـا پـلاک باقیمانـده ۱8۲ فرعـی از ۵ از ۵۹7۱ 
اصلـی بخـش یک مشـهد متصرفی متقاضی تشـکیل یـک باب منزل 
مسـکونی می دهد ؛ واقع در سـناباد ۴ کوچه اول سـمت راسـت آخر 
کوچـه پـلاک ۱۳ خریـداری از مالـک رسـمی آقای هاشـم رضـازاده 
بهـادران محـرز گردیده اسـت . لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتب در 
دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو مـاه اعتراض 
خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع 
قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد 
شـد. م.الف۲۲۹ تاریخ انتشـار نوبـت اول: ۱۴۰۱/۹/۱۹. تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۹/۵
علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد ۱ و ۳ قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر 
رای شـماره  ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۳۹۰۶ هیـات اول موضـوع ماده یک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه ثبـت ملک تربـت حیدریه 
تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی خانـم فاطمـه حسـینی زاده  
فرزنـد محمداسـماعیل  بـه شـماره شناسـنامه ۶۵۱۳  صـادره ازتربـت 
حیدریـه  نسـبت به ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت ۳۳۶/۹۵ 
متر مربع ) سـیصد وسـی وشـش و نود وپنج صدم متر مربع ( قسـمتی 
از پلاکــ  ۱۰۵ فرعـی از اراضـی ربـاط علیـا پلاک یک  اصلی دهسـتان 
اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یـک حـوزه ثبـت ملـک تربت 
حیدریـه خریـداری از ورثـه مالـک رسـمی علـی معلـم فهنـدری محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه موجـب مـاده ۳ قانون تعییـن تکلیـف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده ۱۳ قانون آئین 
نامـه مربوطـه این آگهـی در دو نوبت به فاصلـه ۱۵ روز از طریق روزنامه 
محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص 
ذینفـع بـه آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره ثبـت محل وقوع 
ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یک مـاه از 
تاریـخ تسـلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد 
کـه در ایـن صـورت اقدامات ثبـت موکول بـه ارائه حکم قطعـی دادگاه 
اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا 
معتـرض، گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه 
نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیـت می نمایـد و صدور 
سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضـرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: ۱۴۰۱/۰۹/۰۳. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۰۹/۱۹
 ـرئیس اداره ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه سید امین موسوی 

عبدی: مربی ایرانی یا خارجی مهم نیست

فوتبال دروغ نمی گوید
سپهر ستاری/ حسین عبدی هافبک 
اسبق پرســپولیس و سرمربی تیم ملی 
نوجوانان که بعد از مســابقات عملکرد 
خیلی خوبی را در هدایت این تیم تجربه 
کرد در رابطه با شرایط تیم ملی ایران و 
تیم پرسپولیس نقطه نظرات خودش را 
با ما مطرح ســاخت و به توضیح در این 

رابطه پرداخت.
در رابطه با مربیگری تیم ملی کشورمان 
بعد از ناکامی تیم ملی حرف های زیادی 
به گوش می رســد نظرتان برای انتخاب 

سرمربی تیم ملی چیست؟
به نظرم آن کسانی که باید در این رابطه 
تصمیم گیری کنند باید بتوانند به شکل 
منطقی برای آینده و البته بیشــتر برای 
حال بهترین تصمیم را برای سرمربی تیم 

ملی اتخاذ کنند.
بهترین گزینه از نظرتان چه شــخصی 
اســت؛ ماندن کی روش یا حضور مربی 

ایرانی؟
من موافق این هســتم که باید بهترین 
گزینــه را انتخاب کنیم و ملاک مان هم 
برای انتخــاب عملکــرد، تحصیلات و 
خلاقیت باشد نه اینکه آن شخص دوست 
ما باشــد. در این بین قطعاً رزومه مربی 

در انتخاب سرمربی حرف اول را می زند.
بله حتماً رزومه و کارایی مهم اســت و 
باید ببینیم کدام مربی به درد تیم ملی 
ما می خورد و در این بین بهترین مربی و 
گزینه ممکن را برای تیم ملی کشورمان 

انتخاب کنیم.
مربی ایرانی برای حضور در تیم ملی بهتر 

است یا خارجی؟

مربی ایرانی یا خارجی مهم نیست و ما 
باید ببینیم چگونه می توانیم فوتبال مان 
را به جایگاه خوبی برســانیم؛ چه بســا 
باید ببینیم برنامــه ای که در کره، ژاپن، 
عربستان و حتی اســترالیا اجرا شد که 
موجبات پیشــرفت آنها را فراهم آورد و 
نتایج بسیار عالی را هم در برداشت چه 
بوده است و چرا ما نسبت به آنها ضعیف تر 
بودیم در حالی که ما استعداد این را داریم 
و باید تجربه و کارهای درست را اعمال 
کنیــم. از روی دانش و تجربه می توانیم 
به مراحل خوبی برسیم و در فوتبالمان 

پیشرفت کنیم.
پیشنهادتان برای انتخاب سرمربی جدید 

چه شخصی است؟

چــون  نمی دهــم  پیشــنهاد  مــن 
تصمیم گیرنده نیستم.

در رابطه با نــوع و روش بازی تیم ملی 
انتقادات زیادی از کی روش شد، در این 

رابطه چه صحبتی دارید؟
من هم نوع بازی و نتیجه گیری تیم ملی را 
نسبت به چهار سالپیش ضعیف تر می دانم 
که این مسأله می تواند ناشی از یکسری 
از مسائل باشــد نظیر تغییر مدیریت و 
سرمربی قبلی و زمانی سرمربی جدید را 
در اختیار داشتیم که کمی دیر بود و در 

نهایت موجب پیشرفت ما نشد.
فوتبال دروغ نمی گوید

در رابطه با تیم های فینالیست جام جهانی 
شانس را به چه تیم هایی می دهید؟

من شــانس بالایی را برای رســیدن به 
فینال به تیم های فرانسه و برزیل می دهم 
هــر چند که در این بین معتقدم باید از 

انگلیس هم ترسید.
اما فکر نمی کنید آرژانتین هم با مســی 

تیم قابلی باشد؟
نه، بعید می دانم آرژانتین بتواند به فینال 

برسد.
در رابطه بــا پرتغال که شــش گل به 
ســوییس زد شانسی برای قهرمانی این 

تیم قائل نیستید؟
نه برای قهرمانی پرتغال هم شانسی قائل 
نیستم چون سوییسی ها بعد از زدن چند 
گل اول به شــکل هجومی بازی کردند؛ 
موضوعی که موجبات دریافت گل های 

بعدی این تیم را فراهم ساخت.
در رابطه با دربی که بعد از وقفه طولانی 
مسابقات برگزار خواهد شد چه صحبتی 

دارید؟
دربی همیشه دربی است و همیشه چنین 
بازی هایی با هیجــان و جذابیت همراه 
خواهد بود و هر تیمی که آماده تر باشد 
و در دربی حاضر شــود قادر خواهد بود 

دقایق خوبی را رقم بزند.
در رابطه با دو مهاجم خارجی پرسپولیس 
در دربی و شانس گلزنی شان در این بازی 

حساس چه صحبتی دارید؟
امکان گلزنی این دو مهاجم خوب وجود 
دارد و حضــور ایــن دو بازیکن ضریب 
موفقیت بیشتری برای تیم پرسپولیس 

ایجاد می کند.
در رابطه با بخت اول قهرمانی، شانس را 

به چه تیمی می دهید؟
پرسپولیس شانس زیادی دارد اما هنوز 
زود اســت که راجع بــه قهرمانی حرف 
بزنیم. چه بسا که بعد از اینکه تیم سپاهان 
در هفته اول تیم سپاهان را شکست داد 
شاید بعضی ها از قهرمانی این تیم حرف 
زدند اما بعداً شرایط تا حدودی فرق کرد 
به همین دلیــل باید در ادامه، بازی ها را 

دید تا بهتر در این رابطه حرف زد.
اما این بار دربی بعد از چیزی نزدیک به 
دو ماه تعطیلی مسابقات بدون تماشاگر 

برگزار خواهد شد!
دربی همیشــه هیجــان بالایی خواهد 
داشــت و دو تیم با هیجــان لازم بازی 
خواهند کرد چون دو تیمی که پیراهن 
تیم های ســرخابی را بپوشــند قطعاً با 
هیجان و نهایت تلاششان بازی خواهند 
کرد به همین دلیل اصلاً این طور نیست 

که بازیکنان بدون هیجان بازی.

تغییر در زمان برگزاری لیگ ۲۰۲۲ قهرمانان آسیا
طبق اعلام کنفدراسیون فوتبال آسیا در بازی 
های مراحــل حذفی این رقابت ها تغییر به 
وجود آمد. به گزارش ایســنا، کنفدراسیون 
فوتبال آســیا امروز جمعه زمان جدیدی را 
بــرای مراحل حذفی لیگ قهرمانان آســیا 
در ســال ۲۰۲۲ اعــلام کرد. طبــق اعلام 

کنفدراسیون فوتبال آسیا مرحله یک هشتم 
نهایی در تاریخ ۱۹ و ۲۰ فوریه ۲۰۲۳ برگزار 
خواهد شد این درحالی است که پیش از این 
قرار بود که این مرحله در تاریخ ۳ و ۴ فوریه 
برگزار شود. همچنین دور رفت مرحله یک 
چهارم نهایــی در تاریخ ۲۳ فوریه  ۲۰۲۳ و 

مرحله نیمه نهایی در تاریخ ۲۶ فوریه برگزار 
خواهد شد. بازی فینال هم به صورت رفت و 
برگشت خواهد بود به طوری که بازی رفت 
در تاریــخ ۲۹ آوریل در زمین برنده منطقه 
غرب و بازی برگشت در تاریخ ۶ می در زمین 

برنده منطقه شرق برگزار خواهد شد.

پیروزی 10 بر صفر در لیگ برتر 
فوتبال زنان!

تیم فوتبال زنان سپاهان حریف خود را با نتیجه پرگل ۱۰ بر صفر 
شکست داد.   

به گزارش ایســنا، هفته هفتم لیگ برتر فوتبال زنان جمعه، ۱8 
آذر با برگزاری پنج دیدار در شهرهای تهران، نیشابور، بم، فارس و 

بندرانزلی برگزار شد.  
شهرداری سیرجان که صدرنشین لیگ است امروز به مصاف فرا 
ایساتیس کران فارس رفت و با پیروزی پنج بر دو همچنان در صدر 

جدول باقی ماند.  

در دیگر بازی این هفته سپاهان اصفهان مهمان کیان نیشابور بود. 
شاگردان مریم ایراندوست در سپاهان مقابل رقیب خود جشنواره 

گل به پا کردند و حریف خود را با ۱۰ گل شکست دادند.  
کیان در هفت هفته گذشــته از لیگ برتر تنها یک برد به دست 
آورده است و اکنون با سه امتیاز و تفاضل گل منهای ۲۱ در جایگاه 
نهم جدول رده بندی قرار دارد. این تیم با دریافت ۲۴ گل و به ثمر 

رساندن سه گل بیشترین گل خورده تا اینجای لیگ را دارد. 
 نتایج کامل دیدارهای هفته هفتم لیگ برتر فوتبال زنان به شرح 

زیر است: 
بادرود تهران صفر - ۲ زارع باطری سنندج 
کیان نیشابور صفر - ۱۰ سپاهان اصفهان 

خاتون بم ۶ - صفر پیکان البرز 
فرا ایساتیس کران فارس ۲ - ۵ شهرداری سیرجان 

ملوان بندرانزلی صفر - ۲ پالایش گاز ایلام

مستطیل سبز

ش
ورز
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درگاه پرداخت امن

ایران در  پژوهش  مالی  تامین  چالش های  واکاوی  عضــو هیات علمی پژوهشــگاه علوم و 
فنــاوری اطلاعات ایــران )ایرانداک( با 
تشــریح یافته های یک طرح پژوهشی 
در مورد قوانین و مقررات پشــتیبانی از 
پژوهش در ایران گفت: با توجه به اهمیت 
تحقیق و توســعه، خلاءها و مشکلات 
ابزارهای سیاســتی حمایــت از آن در 
کشور، باید بسته حمایتی قانونی شامل 
ابزارهای سیاستی مختلف طراحی شود.

به گزارش ایرنا، با تغییر ساختار اقتصاد 
جهانی و اهمیت نوآوری به منزله راهی 
برای پیشرفت کشورها، سیاست گذاری 
در این زمینه نیز اهمیت بسیاری یافته  
است. سیاست های حوزه علم، فناوری و 
نوآوری گستره وسیعی از سیاست ها را 
مانند سیاست های تأمین مالی پژوهش  
در دولت و پشتیبانی از پارک ها و مراکز 
رشــد را در بر می گیرد. سیاســت های 
پشتیبانی از تحقیق و توسعه مانند یکی 
از زیرمجموعه های سیاســت های حوزه 
علم، فناوری و نوآوری در این میان مهم 

است.
در حالی که بر اساس برنامه پنجم توسعه 
)۹۰ تا ۹۴( سهم بودجه پژوهش از تولید 
ناخالص ملی سه درصد و در برنامه ششم 
توسعه )۹۶ تا ۱۴۰۰( سهم پژوهش باید 
به چهار درصد از تولید ناخالص داخلی 
برسد، در آخرین سال اجرای این برنامه 
ســهم پژوهش ۳۲ صدم درصد و کمتر 
از نیم درصد بوده است. بودجه پژوهش 
به طور کلی متناســب با ســرمایه ها و 
ظرفیت های کشــور نیست و باید برای 

افزایش آن، سیاســت های پشتیبانی از 
تحقیق و توسعه را بازبینی و سیاست های 

مناسبی را طراحی کرد.
نخستین گام در این کار، واکاوی ابزارهای 
سیاستی پشتیبانی از تحقیق و توسعه در 
قوانین و مقررات کنونی کشــور است. 
شــناخت این ابزارها به سیاست گذاران 
کمک می کند تا با شناخت شکاف ها و 
ظرفیت های کنونی در قوانین و مقررات، 
گام های بهتری را برای بازطراحی آن ها 
بردارند. دکتر رضا حسان، دانش آموخته 
سیاســت گذاری بر پایه مدل از دانشگاه 
پالرمو )ایتالیا( و اســتادیار پژوهشکده 
جامعه و اطلاعات پژوهشگاه )ایرانداک( 
طرح پژوهشی با عنوان تحلیل ابزارهای 
سیاستی حمایت از تحقیق و توسعه در 
نظــام علم، فناوری، و نــوآوری ایران را 
انجام داده و در آن افزون بر شناســایی 
ابزارهای سیاستی پشتیبانی از تحقیق و 
توسعه در ایران، این ابزارها را از دیدگاه 
ترکیب و ظرفیت آن ها برای پاسخ گویی 
به نظام های علم، فناوری و نوآوری کشور 

بررسی و واکاوی کرده است.
    یافته های این پژوهش نشان می دهد 
بســیاری ابزارهای کنونی پشتیبانی از 
تحقیق و توســعه در جهان، یا در ایران 
اصلا به کار نرفته یا به درســتی به کار 
نرفته اســت. یافته های ایــن پژوهش 
همچنین نیاز بــه بازطراحی قوانین و 

مقررات را در این زمینه بیشــتر از قبل 
نشان می دهد. بنابراین با توجه به اهمیت 
تحقیق وتوســعه، خلاءها و مشکلات 
ابزارهای سیاســتی حمایــت از آن در 
کشور، باید بسته حمایتی قانونی شامل 
ابزارهای سیاستی مختلف برای حمایت 

از آن طراحی شود.
بسته حمایتی قانونی طراحی شود

وی در گفــت وگو بــا ایرنــا در مورد 
موفق ترین ابزارهای حمایتی از تحقیق 
و توســعه در ایران و اجرا نشدن قانون 
اعتبــارات  از  یک درصــد  تخصیــص 
دستگاه های اجرایی به پژوهش برابر ماده 
۵۶ قانون الحاق موادی به قانون تنظیم 
بخشــی از مقررات مالی دولت مصوب 
سال ۱۳۹۳ و تاکید شده در قانون برنامه 
ششــم توسعه اظهار داشــت: ابزارهای 

سیاستی متفاوتی در کشور طی سال های 
گذشته برای حمایت از تحقیق و توسعه 
طراحی شده ، ولی در رسیدن به اهداف 
تعیین شده چندان موفق نبوده است. بر 
اســاس قانون برنامه های سوم، چهارم و 
پنجم نسبت هزینه های تحقیق و توسعه 
به تولید ناخالص داخلی به عنوان یکی 
از شاخص های مهم برای تعیین میزان 
اثرگذاری سیاست های این حوزه باید به 
سه درصد تولید ناخالص ملی می رسید. 
در برنامه ششم توسعه و همچنین سند 
جامع علمی کشور، چشم انداز این سهم 
چهار درصد در نظر گرفته شده است. با 
این حال گزارش مرکز آمار ایران نشــان 
می دهد در طول ســال های گذشته در 
بهترین حالت نسبت هزینه ای تحقیق و 
توسعه به تولید ناخالص داخلی ۶۶ صدم 

درصد بوده است که فاصله معنی داری تا 
اهداف برنامه دارد.

عضــو هیات علمی پژوهشــگاه علوم و 
فنــاوری اطلاعــات ایــران )ایرانداک( 
افزود: موفقیت یا شکســت سیاست ها 
به عوامل مختلفی بستگی دارد. یکی از 
عوامل اساســی در موفقیت سیاست ها 
طراحی مناسب آن ها و تمهید ابزارهای 
سیاستی مناسب برای اجرایی کردن آن 
سیاست ها است. پژوهش یادشده نشان 
می دهد میان ابزارهای حمایتی معرفی 
شــده در این پژوهش ابزارهایی مانند 
کسر فوق العاده هزینه، استهلاک تسریع 
شده، تخفیف بیمه کارکنان، مشارکت 
عمومی و خصوصی در قوانین کشور ما 

وجود ندارد.
حســان گفت: همچنین شــرکت ها و 
صنایع بزرگ کشور که معمولا در دسته 
شرکت های دانش بنیان قرار نمی گیرند، 
از کمترین حمایــت در زمینه تحقیق 
وتوسعه برخوردار هستند. از هشت ماده 
مربوط به حمایت از تحقیق و توسعه در 
بخش خصوصی سه ماده به حمایت از 
این شــرکت ها می پردازد و از میان این 
ســه ماده، تنها بند »س« مــاده ۱۳۲ 
قانون مالیات های مستقیم ابزار موثری 
اســت؛ زیرا ماده چهار قانون رفع موانع 
تولید بــا توجه به اینکه فقط از تحقیق 
وتوسعه با شرایط خاص )سبب کاهش 

یا رفع آلایندگی یا منجر به ثبت اختراع 
یا حق امتیاز( حمایت می کند و به تامین 
مالی از مسیر قانون بودجه سالانه منوط 
شده، عملا به علت کسری مزمن بودجه 

در کشور چندان قابلیت اجرا ندارد.
قانون یک درصد برای اجرا مناسب نیست

وی ادامــه داد: تنها ماده باقیمانده ماده 
مربوط به حمایت صنــدوق حمایت از 
تحقیقات و توســعه صنایع پیشــرفته 
اســت که با توجه بــه محدودیت های 
مالی صندوق در تامین مالی نمی تواند 
چندان موثر باشــد. عملا شرکت های 
بزرگ و کوچک و متوسط کشور تنها با 
یک ابزار و نه ترکیبی از ابزارها، حمایت 
می شوند که البته این ابزار نیز مشکلات 
بسیاری در اجرا دارد؛ از جمله اینکه فقط 
هزینه های پروژه های مطالعاتی بیرونی 
و با قرارداد با دانشــگاه ها و مراکز علمی 
حمایت می شوند، اما هزینه نیروی انسانی 
و موارد اولیه تحقیق و توسعه معمولا جزء 
هزینه های اصلی است که باید از طریق 

ابزار اعتبار مالیاتی پوشش داده شود.
عضو هیات علمی ایرانداک در مورد قانون 
یک درصد نیز گفت: متاسفانه این قانون 
از نظر طراحی برای اجرا مناسب نیست؛ 
بنابراین در ســال های گذشــته همان 
اعتبــاری هم که تامین شــده چندان 
موثر نبوده اســت. باید یک بسته جامع 
قانونی برای حمایت از تحقیق و توسعه 
طراحی شــود. اصلاح یک ابزار بدون در 
نظر گرفتن دیگر ابزارها، نمی تواند موثر 

واقع شود.


